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Spevácka skupina Jesienka vznikla v roku 1998, je organizovaná pri
ZO Jednota dôchodcov Slovenska Nová Baňa. Prvou vedúcou 

skupiny bola pani profesorka Alena Vacvalová, ktorá ju viedla do roku 
2005. Od roku 2006 bola vedúcou skupiny Ing. Eva Zalaiová. Prvé 
vystúpenie Jesienky bolo v októbri 1999 v kinosále pri príležitosti Mesiaca 
úcty k starším. Vystúpenia sa zúčastnilo 15 členiek: Bakošová Jozefína, 
Budinská Berta, Bicková Mária, Palajová Jana, Tužinská Margita, Tužinská 
Jozefína, Struhárová Anna, Šedianska Anna, Trnková Anna, Polcová 
Jozefína, Zalaiová Eva, Kasanová Mária, Trusková Mária, Brodzianska 
Anna, Predmeská a Tužinská Borka. Po dvoch rokoch Brežianky prestúpili 
do Žarnovice a pribudli nové členky: pani učiteľka Elena Šimegová  
z Tekovských Nemiec, Schwarzová Jolana, Špireková Anna, Zimančoková 
Jana.

pokračovanie na str. 14

Podrobný program na str. 6

Vážení občania,
dávame vám do pozornosti možnosť pravidelného zasielania aktuálnych informácií 

z mestského rozhlasu ako mestské oznamy, oznamy organizácií, poruchy a odstávky, 
kultúrno-spoločensko-športové podujatia a iné informácie, ktoré sa budú konať v našom meste 
i regióne. Zasielanie informácii bude 1-krát denne počas pracovného týždňa, a to 
prostredníctvom INFOEMAILU priamo na vašu e-mailovú adresu.

V prípade záujmu o službu nás kontaktujte na ic@novabana.sk alebo priamo  
v Informačnom centre mesta Nová Baňa.

Spevácka skupina 
Jesienka má 25 rokov

Príspevok neprešiel jazykovou korektúrou.
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INFORMAČNÝ BLOK PRIMÁTORA

Nový chodníček 
k Základnej umeleckej 
škole v Novej Bani

Technické služby vybudovali na podnet vedenia mesta spojovací
chodníček pre žiakov ZUŠ a občanov medzi parkoviskom LIDL  

a budovou ZUŠ. 
Zámerom je, aby bol príchod detí do ZUŠ čo najbezpečnejší, a preto 

deti môžu prejsť cez parkovisko novým chodníkom, ďalej popred budovu 
do areálu školy na svoju vyučovaciu hodinu. 

Nová Baňa je o krok bližšie k výstavbe 
vysokého napätia zo Žarnovice 
do Novej Bane

Územné rozhodnutie o umiestnení stavby k výstavbe vysokého
napätia zo Žarnovice do Novej Bane sa stalo právoplatné tak, ako 

bolo plánované podľa projektu, ktorý vypracovala SSD, a. s. Zámer je 
vybudovať takmer 13 km nového vysokého napätia paralelne 
prebiehajúceho s trasou existujúceho vysokého napätia. To znamená, že 
do Novej Bane bude privádzané dvakrát 22 kV  vysokého napätia, ktoré 
bude dostatočne pokrývať potreby mesta ako aj jeho priemyselných 
podnikov na ďalšie, pomerne dlhé obdobie do budúcnosti. Nadobudnutie 
právoplatnosti územného rozhodnutia nebolo  jednoduché, nakoľko boli 
vznesené námietky od viacerých súkromných majiteľov pozemkov buď  
v celku, alebo v podieloch, a to na trase v Žarnovici a na trase v Rudne 
nad Hronom. SSD, a. s. kvôli namietajúcim v Rudne nad Hronom muselo 
upraviť projekt a pretrasovalo umiestnenie vysokého napätia v Rudne nad 
Hronom a tým pádom namietajúcim vyhovelo. Na novú pretrasovanú časť 
vzniesol námietky iný majiteľ pretrasovaného pozemku v obci Rudno nad 
Hronom.  Namietajúci zo Žarnovice a jeden z obce Rudno nad Hronom 
znamenali 1-ročné zdržanie celého procesu plánovanej výstavby nového 
vysokého napätia. Toto obdobie sa však zavŕšilo úspešne, nakoľko 
Okresný úrad v Banskej Bystrici potvrdil ako druhostupňový orgán vydané 
územné rozhodnutie Stavebným úradom v Novej Bani a námietky týchto 
súkromných majiteľov pozemkov zamietol. Nasledovať bude žiadosť  
o vydanie stavebného povolenia zo strany SSD ako žiadateľa, ktoré
očakávame, že bude nastavené v priebehu nasledujúcich mesiacov. Či
súkromní majitelia týchto pozemkov budú naďalej tvrdošijne trvať na
svojich námietkach, alebo pristúpia na návrhy, ktoré im predloží SSD,
ukáže čas. V každom prípade je nevyhnutné postaviť vysoké napätie tak,
aby sa zabezpečil rozvoj mesta a aby Nová Baňa nezostala bielym
miestom na mape. To hrozilo na konci roku 2018. Bez krokov, ktoré sme
zrealizovali, a ochoty SSD, ktoré im vyhovelo tým, že zaradilo výstavbu
vysokého napätie do svojho investičného plánu, by tento rozvoj do
budúcnosti nebol možný. Zastavila by sa tak akákoľvek výstavba
individuálnych domov či už rodinných, alebo bytových domov, ale aj
rozširovanie priemyselných podnikov, ktoré v Novej Bani poskytujú prácu
mnohým ľuďom. Neviem si ani predstaviť, aké následky by to prinieslo
nášmu mestu a širšiemu regiónu. Verím, že tí, ktorí sú vlastníkmi
pozemkov, na ktorých už existuje vysoké napätie, ktoré bolo postavené
pred niekoľkými desiatkami rokov v čase socializmu, si uvedomia tieto
súvislosti a nebudeme tak súčasťou snahy týchto vlastníkov o získanie
nejakého neadekvátneho finančného prospechu a nebudeme pri výstavbe
nového vysokého napätia držaní ako „rukojemníci.“

Pitná voda do Novej Bane
Nový vrt, ktorý bol vybudovaný v roku 2021 v lokalite pod Inovcom, sa 

práve v tomto období prepojí na existujúci vodovod v tejto časti, ktorá je na 
hranici katastra obce Nová Baňa a katastra obce Veľká Lehota tak, aby 
mohol zásobovať pitnou vodou práve lokalitu Hrádza, vrátane sídliska Pod 
sekvojou. Veľká Lehota požiadala projektanta o zapracovanie svojich 

požiadaviek tak, aby bolo možné z tohto vrtu zásobovať aj obec 
Veľká Lehota. Tomuto mesto Nová Baňa vyhovelo a projektant 
túto požiadavku zapracoval a aktuálne sme vo fáze územného 
konania pred vydaním rozhodnutia o umiestnenie stavby tohto 
prepojenia vrtu k existujúcemu vodovodu. Je to nevyhnutné zrealizovať  
v jesenných mesiacoch v roku 2023 a veríme, že sa to podarí stihnúť, 
nakoľko to súvisí s požiadavkou Stredoslovenskej vodárenskej  
a prevádzkovej spoločnosti na pripojenie nových odberateľov  
v novostavanom bytovom dome na sídlisku Pod sekvojou, ktorý by mal 
byť dokončený v úvode roku 2024. Okrem pripojenia tohto bytového domu 
prepojenie vrtu pomôže významným spôsobom obyvateľom Hrádze  
a sídliska Pod Sekvojou   a zamedzí hlavne v prípade výdatnejších zrážok 
vzniku zákalu vody. Zároveň Stredoslovenská vodárenská spoločnosť 
ako súčasť zahraničného koncernu Veolia zodpovedná za investičnú 
časť, zrealizovala rekonštrukciu vodojemu na Kajlovke a pristúpi v druhom 
kroku k rekonštrukcii čerpacej stanice na Kajlovke. Práve vďaka týmto 
dvom stavbám, ktoré budú vo vyhovujúcom technickom stave, bude 
zabezpečené bezporuchové čerpanie pitnej vody, ktorá je privádzaná tzv. 
žarnovickým skupinovým vodovodom do mesta Nová Baňa a ktorý 
zásobuje gro obyvateľov nášho mesta a pochádza zo zdrojov pitnej vody 
z katastrov obcí Veľké Pole a Píla. Zároveň Stredoslovenská vodárenská 
spoločnosť má vo svojom investičnom pláne aj kompletnú rekonštrukciu 
vodovodu na trase od Hrabín celou Dlhou lúkou až do mesta a pokiaľ táto 
investícia prebehne, tak bude do používania uvedený aj vodojem tzv. 
Hrádza 3, ktorý zabezpečí vyregulovanie tlakových pomerov pitnej vody v 
Novej Bani vo všetkých lokalitách. Teraz k tomu, žiaľ, nedochádza a nie je 
možné napr. rozširovať vetvy vodovodu napr. na ulicu Nad hrádzou, kde 
bolo už postavených niekoľko domov a pribudli aj ďalšie novostavby. Nie 
je pochopiteľné a správne, že v 21. storočí sa obyvatelia nedostanú  
k pitnej vode z vodovodu a musia si riešiť zásobovanie pitnou vodou  
z lokálneho zdroja, čo so sebou nesie riziká, čo sa týka výdatnosti alebo 
trvácnosti, jeho kvality, ktorá môže byť ľahko ovplyvniteľná rôznou 
činnosťou v širšom alebo bližšom okolí. 

Investície a šetrenie
V tomto čísle Novobanských novín je aj článok o verejnom osvetlení,  

v ktorom sa udialo viacero zmien už v roku 2022 a najviac sme menili 
režim verejného osvetlenia v roku 2023. V článku je vyhodnotený finančný 
dopad týchto krokov ako aj charakterizované viaceré súvislosti, ktoré 
ovplyvňujú fungovanie verejného osvetlenia v našom meste.  Na 
najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva budú v 4. zmene rozpočtu 
prijaté viaceré zmeny, ktoré umožnia zrealizovať ďalšie investičné zámery, 
napr. kompletná rekonštrukcia kotolne Základnej umeleckej školy na ulici 
Kollárovej, k čomu sa radi vyjadríme v nasledujúcom čísle. Premietneme 
si všetky investičné zámery, ktoré boli naplánované na rok 2023 a ktoré 
tiež pribudli na realizáciu v roku 2023, a budeme informovať občanov, čo 
z nich sa už podarilo zrealizovať a ktoré nás ešte čakajú a ako vidíme 
vyhliadku do konca roku 2023.

Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA
primátor mesta

Druhým krokom bude vybudovanie chodníka na ulici Kollárová, ktorý 
prepojí túto časť ako celok od budovy ZUŠ k priechodu pre chodcov. 

Dúfame, že si deti zvyknú tento nový chodníček využívať a bude to pre 
všetkých bezpečné. 

Ing. Lucia Beťková, MBA, riaditeľka TS 
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SAMOSPRÁVA

Úsporné opatrenia na verejnom osvetlení
Ceny energií na svetových aj domácich

trhoch stúpali význame od r. 2021  
z dôvodu rôznych faktorov. Reakciou mesta 
Nová Baňa v spolupráci s Technickými službami 
mesta NB na stúpajúce ceny energií bolo 
vypracovať plán šetrenia energie. Na základe 
tohto plánu naše mesto pristúpilo k šetreniu 
energií od novembra 2022 a to prostredníctvom 
regulácie verejného osvetlenia. Pristúpilo sa  
k redukcii intenzity pouličného osvetlenia a pri 
časti verejného osvetlenia došlo aj k výluke 
verejného osvetlenia v čase od 23:00 do 04:00. 

Pri porovnaní spotreby elektrickej energie za 
prvý polrok roka 2023 voči porovnateľnému 
obdobiu v r. 2022 je viditeľná úspora spotreby 
elektrickej energie. Najväčšie úspory na 
verejnom osvetlení sa na niektorých vetvách 
pohybujú na úrovni -38% vs r. 2022. Celkovo 
sme za prvý polrok 2023 ušetrili 19 MWh 
elektrickej energie na verejnom osvetlení  
v správe Technických služieb mesta Nová Baňa, 
resp. -26% za prvý polrok v r. 2023 v porovnaní 
s polrokom 2022. Celkovo sa na verejné 
osvetlenie spotrebovalo za celý r. 2022 spolu 

147,9 MWh. V r. 2023 
očakávame vďaka prijatým 
úsporným opatreniam spotrebu o cca. 38 MWh 
nižšiu, t. j. 109,9 MWh. Pri cene spot energie 
cca. 140 EUR/MWh a celkovej cene vrátane 
DPH, distribučných poplatkov a dane, čo spolu 
činí 411 EUR/MWh, nás bude verejné osvetlenie 
v r. 2023 stáť cca. 45 000 EUR. 

Požiadavky na oblasť verejného osvetlenia sú 
zakotvené v legislatíve, a to v Zákone  
č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. V norme 
STN EN 13201 Osvetlenie pozemných 
komunikácií sú stanovené jednotlivé triedy 
osvetlenia. Reguláciou a vypínaním verejného 
osvetlenia obce neporušujú podľa ministerstva 
vnútra zákon, nakoľko verejné osvetlenie patrí 
do samosprávnej pôsobnosti obce. 

Regulácia bola prijatá podľa možností a typu 
osvetlenia, podľa mestských lokalít tak, ako to 
umožňovali technické podmienky, elektrické 
vetvy v danej lokalite s najväčším ohľadom na 
bezpečnosť občanov mesta Nová Baňa.

Ing. Lucia Beťková, MBA
riaditeľka TS

Nová Baňa na dlani
Mesto Nová Baňa sa zapojilo do grantového programu Regióny

2022 cez Ekofond SPP, n. o. koncom minulého roka. Na jar 2023 
bola žiadosť schválená na finančný príspevok 3 500 eur za účelom 
podpory verejnoprospešného projektu, ktorý prinesie úžitok v regióne.

Metaforicky povedané: ZUB času, ako aj vplyv nepriaznivých 
poveternostných podmienok či mechanické rázy spôsobili opotrebovanie, 
poškodenie dreveného stojana a deformáciu i povrchové zaplesnenie 
panoramatickej mapy na 3 zastávkach náučného chodníka, ktoré 
ponúkajú najkrajšie vyhliadkové lokality na trase náučného chodníka. Ide 
o verejný priestor - 2 zastávky sú ryolitové bralá (Červená skala a Havrania
skala) a 1 zastávka je Háj, najvyšší bod, ktorý patrí medzi najkrajšie
vyhliadkové lokality na trase náučného chodníka a je budovaný relatívne
čerstvými ryolitmi.

Cieľom projektu bola realizácia obnovy 3 panoramatických máp s 
drevenými stojanmi, čo prinieslo zveľadenia prostredia a budovanie 
hodnôt mesta i regiónu, pretože tieto vyhliadkové miesta typické ryolitmi 
ponúkajú návštevníkovi nielen nádherné pohľady, ale aj možnosť spoznať, 
naučiť i rozšíriť si svoj obzor o vedomosti získané z informačných tabúľ a 
panoramatických máp.

Práve tento kameň, ryolit z novobanskej oblasti, je pripomienkou 
bohatej kamenárskej tradície, typickej pre novobanskú oblasť. Jeho 
vlastnosti (tvrdosť, pevnosť a odolnosť voči obrusovaniu) ho predurčili ako 
veľmi kvalitnú surovinu na výrobu mlynských kameňov. Táto má v Novej 
Bani tradíciu rovnako dávnu ako samotné draho-kovové baníctvo. Okolo 
roku 1850 vznikla Prvá novobanská spoločnosť na výrobu mlynských 
kameňov. Po jej rozpade od r. 1893 pracovala Novobanská továreň na 
mlynské kamene, ktorá dodávala kameň na stavbu ciest, mostov, železníc 
a na náhrobky. Ryolit bol a dodnes je hojne využívaný aj ako stavebný 
kameň, najmä pri budovaní dopravných stavieb.

Háj patrí k najkrajšej vyhliadkovej lokalite s najvyšším bodom 625 m n. 
m. a na panorámu Novobanskej kotliny, na hrebeň Pohronského Inovca s
výraznými vrcholmi Viničný vrch a Sedlová skala a veľkú časť Podunajskej 

nížiny. Červená a Havrania skala patria k najkrajším vyhliadkam 
ponúkajúcim pohľad do údolia Hrona až po Slovenskú bránu, na hrebeň 
Štiavnických vrchov a na svahy Pohronského Inovca, ako aj na oblasť 
Putikovho vrchu, najmladšej sopky v strednej Európe.

Projekt priniesol trvalo udržateľný hmatateľný výsledok na dlhodobé 
obdobie pre občanov všetkých vekových kategórií, no v neposlednom 
rade pre všetkých návštevníkov, ktorí prichádzajú za poznaním a krásami 
mesta, regiónu. Nová Baňa je samospráva, ktorá sa zaoberá rozvojom 
svojho mesta a snaží sa zlepšiť oblasti a podmienky pre život svojich 
obyvateľov. Mesto je otvorené verejnoprospešnej vízii s trvalo udržateľným 
rozvojom mesta.

PhDr. Lenka Šubová
manažér projektov, komunikácie, propagácie
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PODUJATIA

Tajchová osmička 
oslávila 11 rokov
Už po jedenástykrát 

zorganizovalo mesto Nová Baňa  
v spolupráci s občianskym 
združením Lyžiari mesta Nová 
Baňa a nadšencami pre beh 
bežecké podujatie Tajchová 
osmička, ktoré sa uskutočnilo                
2. septembra 2023 v rekreačnej
oblasti Tajch.

Napriek tomu, že v tomto 
termíne sa v Banskobystrickom 
kraji konalo neuveriteľných 18 
bežeckých podujatí, na Tajchovú 
osmičku za zaregistrovalo 306 
bežcov z 59 miest a obcí. V deň 
podujatia sa nakoniec prezentovalo 
257 účastníkov a najväčšie 
zastúpenie mala Nová Baňa  
s registrovaným počtom 115 
bežkýň a bežcov. 

Pre bežcov bolo pripravených 18 
súťažných kategórií. Profesionálnu 
časomieru a služby s ňou súvisiace 
aj tento rok zabezpečovala 
spoločnosť Sport Timing Slovakia, 
s. r. o. z Kežmarku. Všetci pretekári
mali k štartovému číslu priradený
jednorazový čip, vďaka ktorému
bol zaznamenaný dosiahnutý
výsledný čas v cieli u každého
štartujúceho, čím bolo určené aj
celkové poradie v jednotlivých
kategóriách. Cieľom nakoniec
prebehlo 253 bežcov. Veľmi nás
teší, že z celkového počtu
štartujúcich bolo až 115 detí
a mládeže. Zmerali si svoje sily
v siedmich kategóriách na tratiach
dlhých 100 m, 200 m, 300 m, 500
m, 864 m, 1,2 km a 5,52 km.
Ďalších 11 kategórií bolo
vytvorených pre bežcov na tratiach
s dĺžkou 5,52 km, 8 km a 21,33 km.
Na trati dlhej 5,52 km sa bežalo
v dvoch kategóriách, hlavný beh na
8 km bol rozdelený do piatich
kategórií a štyri kategórie boli
vytvorené na polmaratónskej,
21,33 km dlhej trati. Po dobehnutí
do cieľa bola všetkým bežcom
odovzdaná účastnícka medaila
s logom Tajchovej osmičky.

Záver športového dňa patril už 
tradične nesúťažnej časti podujatia, 
ktorou je Pohyb pre zdravie. Jej 
cieľom bolo povzbudiť všetkých, 
ktorí sa v čase podujatia nachádzali 
na Tajchu, aby urobili niečo pre 
svoje zdravie a zažili radosť  
z pohybu. Zvoliť si mohli disciplínu 
beh alebo chôdza, a to podľa 
svojich aktuálnych fyzických 
možností a schopností.  

V pohodovom tempe absolvovali 
jedno koliesko po cyklochodníku 
okolo jazera Tajch a ako odmena 
ich v závere čakalo jabĺčko. Medzi 
účastníkmi sme mohli vidieť všetky 
vekové skupiny,  počínajúc tými 
najmenšími (ešte v kočiaroch)  až 
po staršiu generáciu. 

Okrem ocenenia víťazov 
jednotlivých kategórií sme vyhlásili 
aj najmladšieho a najstaršieho 
účastníka podujatia, ako aj najlepší 
ženský a mužský výkon na 8 km  
a 21,33 km trati. Najmladším 
účastníkom XI. ročníka Tajchovej 
osmičky bol Ari Anton Budinský  
z Novej Bane, narodený v roku 
2022, a najstarším účastníkom bol 
Novobančan Karol Holý, narodený 
v roku 1952. Najlepší čas zo žien  
v behu na 8 km dosiahla Jana 
Mácsaiová z Levíc (ŠK Atóm 
Levice). Trať dlhú 8 km zabehla za 
0:36:35,98. Najlepší mužský výkon 
v behu na 8 km opäť aj po roku 
dosiahol František Belohorec  
z Banskej Štiavnice, ktorý 8 km 
zvládol za 0:31:25,11.  Na 
polmaratónskej trati s dĺžkou 21,33 
km dosiahla najlepší ženský výkon 
Júlia Marušková z Novej Bane. Do 
cieľa dobehla s časom 2:03:34,66 
a najlepší mužský výkon patrí 
Jánovi Mikušovi z Látok (Ski Team 
JASE Látky), ktorý túto trať zvládol 
za 1:40:58,02. 

Zorganizovanie podujatia v ta-
komto rozsahu, s pevným a jasným 
cieľom organizátorov zabezpečiť 
spokojnosť účastníkov po všetkých 
stránkach a v neposlednom rade 
dosiahnuť výsledok, aby sa naň 
bežci tešili opäť o rok a vo svojej 
komunite šírili jeho kladné 
hodnotenie,  si vyžaduje nemalú 
snahu a úsilie nielen zo strany 
organizátorov, ale veľmi významná 
je aj podpora partnerov podujatia. 
Naše poďakovanie patrí všetkým, 
ktorí finančne, materiálne, vecnými 
cenami či iným spôsobom podporili 
XI. ročník Tajchovej osmičky:
NorthFinder, a. s., Banskobystrický
samosprávny kraj, PIPER
SLOVAKIA, s. r. o., Vojšín Šport
Nová Baňa, Zelený pes, s. r. o.,
LTK Solutions, s. r. o., Penzión
Tajch Nová Baňa, Lekáreň AQUA 
Žarnovica a Šport Bar Brehy.

Tak ako som už spomínala, 
prioritou organizátorov - mesta 
Nová Baňa, OZ Lyžiari mesta Nová 
Baňa a nadšencov behu je pripraviť 

podujatie, ktoré spĺňa všetky 
predpoklady kvalitného, dobre 
zorganizovaného a úspešného 
podujatia. To by však nebolo 
možné bez nemalého počtu 
dobrovoľníkov, ktorí ochotne, 
nezištne a vo svojom voľnom čase 
zastrešili množstvo im pridelených 
úloh. Mnohí z nich sú súčasťou 
tohto podujatia od jeho vzniku  
v roku 2012 a dovolím si povedať, 
že sú najlepšími priateľmi Tajchovej 
osmičky.  Ďakujeme, že ste, veľmi 
si vážime vašu pomoc!  Opäť ste to 
zvládli  na výbornú!

V mene organizátorov ďakujem 
za súčinnosť TS mesta Nová Baňa 
a Mestskej polície Nová Baňa  

a všetkým, ktorí akýmkoľvek 
spôsobom prispeli k zdarnému  
a bezproblémovému priebehu 
Tajchovej osmičky. Poďakovanie 
patrí aj Bufetu Tajch za ústretovosť 
s poskytnutím zázemia podujatia.  

A na záver ďakujem Petrovi 
Gajdošovi, pravej ruke hlavného 
organizátora mesta Nová Baňa  
a riaditeľovi pretekov, ktorý je 
neodmysliteľnou súčasťou  
a nenahraditeľným článkom 
Tajchovej osmičky od jej vzniku. 

Dovidenia na XII. ročníku 
Tajchovej osmičky!

Dagmar Lachká
Foto:  Ing. Peter Valachovič
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Milí návštevníci Novobanského jarmoku,
ani sme sa nenazdali a máme tu september, mesiac,  v ktorom sa tradične koná Novobanský jarmok. Jeho 30. ročník 

sa uskutoční v dňoch 22. – 23. septembra 2023 a my vám v krátkosti predstavujeme kultúrno-zábavný program, ktorý  
k  jarmoku neodmysliteľne patrí. 

Na koho sa tešiť v piatok?
Kultúrnu časť jarmočného programu otvorí 

vystúpenie detí MŠ NOVÁ BAŇA a CVČ NOVÁ 
BAŇA, ktoré sa nám postupne predstavia 
v pásme „Tancujte s nami.“ Následne, po 
príhovore primátora mesta Nová Baňa 
Branislava Jaďuďa, bude pódium patriť 
„Radným pánom na lavici.“ Vtipné prevedenie 
novobanskej povesti o tom, ako dokázali radní 
páni lavicu natiahnuť, si môžeme pozrieť vďaka 
stvárneniu členmi  OZ NOVÁ BAŇA a DS 
MÚZa. 

K jarmoku však neodmysliteľne patrí aj folklór. 
Ľudové zvyky, tradície a v neposlednej miere aj 
našu banícku históriu so cťou zachováva  
a reprezentuje FS HÁJ, ktorý nás príde naladiť 
na „ľudovú nôtu.“ 

V jarmočnom programe sme nezabudli ani na 
priaznivcov rapovej hudby. Tí sa môžu tešiť na 
koncert popredného slovenského rapera 
MAJSELFa a  DJ FILLIPIANa. 

Záver piatkového jarmočného programu bude 
patriť kapele FUNKIEZ, jednej z najlepších 
a najvyhľadávanejších slovenských funkových 
kapiel. Vidieť a počuť FUNKIEZ live je zážitok, 
na ktorý sa nezabúda!

Sprievodnou akciou jarmočného piatkového 
dňa bude vystúpenie historického šaška 
KRAKA v radničnom parku o 17.30 hod. Šaško 
KRAK z Iglova je komediant, ktorý zaujme hneď 
na prvý pohľad. Je to kaukliar - typickým prvkom 
je, samozrejme, brada. A strapaté vlasy... 
Takého veru nájdete len medzi kaukliarmi.

Čo  nám prinesie sobota? 
Určite bude veselo...

O  jarmočnú náladu sa v pásme VESELO 
S HELIGÓNKOU postarajú heligonkári  Jozef 
Suchý, Sebastián Čík, Michal Štaudner, René 
Záhumenský a Bruno Šediansky, ktorí 
rozozvučia námestie už v doobedňajších 
hodinách. 

V kultúrnom programe  sme nezabudli ani na 
detských návštevníkov. Budú sa môcť vžiť do 
veselého divadelného príbehu o zdravom 
sedliackom rozume ČAROVNÝ KLOBÚK 
v podaní Divadla Zelienka zo Zvolena. 
Neodmysliteľnou súčasťou nášho jarmoku je 
vystúpenie našich domácich zoskupení.   
V JARMOČNOM PÁSME sa nám postupne 
predstavia SSk Jesienka, FSk Vinička a tešiť 
sa môžete aj na Komorné zoskupenie Jakuba 
Stračinu a  spevácky zbor VOCE EUFONICO 
spolu s Detským dychovým orchestrom 
Anatolija Micovčina zo ZUŠ Nová Baňa. 

Po nich si vychutnáme vystúpenie 
zmiešaného speváckeho zboru CANTUS 
MONTE REGIS, ktorý Novú Baňu reprezentuje 

nielen  na Slovensku, ale aj v zahraničí. V tomto 
roku bolo speváckemu zboru udelené vzácne 
ocenenie KVET KULTÚRY A UMENIA 2023. 

Pozvanie na náš jarmok prijala VLASTA 
MUDRÍKOVÁ, heligonkárka a speváčka, ktorá 
svojou hrou na heligónku a svojím neuveriteľne 
čistým spevom patrí medzi elitu slovenského 
folklóru. Vo veselej nálade budeme pokračovať 
aj naďalej. Tentokrát bude pódium patriť pop-
rockovej skupine VIDIEK, stálici slovenskej 
hudobnej scény, ktorú nie je potrebné zvlášť 
predstavovať. Po ich známych hitoch budú 
nasledovať ďalšie - obľúbená skupina  

DUCHOŇOVCI z Banskej Bystrice nám zahrá 
a zaspieva najväčšie hity legendárneho Karola 
Duchoňa. Záver tohtoročného jarmoku bude 
patriť domácej formácii - kapele POTOČNÁ 
LIGA s vlastnou tvorbou. Určite si ich nenechajte 
ujsť a príďte si užiť dobrú alternatívnu muziku. 

Podujatím nás bude sprevádzať 
moderátorská dvojica Karin Tužinská a Daniel 
Mališ. 

Dovidenia  na 30. ročníku Novobanského 
jarmoku. 

Dagmar Lachká
MsÚ Nová Baňa

Príspevok neprešiel jazykovou korektúrou.
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30. ročník Novobanského
jarmoku – oznámenie
Oznamujeme vám, že v dňoch 22. 9. 2023 a 23. 9. 2023 sa

uskutoční v Novej Bani 30. Novobanský jarmok. Z uvedeného 
dôvodu budú uzatvorené ulice – Bernolákova, Osvety, Námestie 
slobody, Spojná,  Andreja Kmeťa, M. R. Štefánika po križovatku (po 
RD č. 16/659 na parc.č.280). Žiadame vás, aby ste si zásobovanie 
počas jarmočných dní zabezpečili do 7.30 hod. Po tejto hodine 
nebude povolený vjazd zásobovacím motorovým vozidlám do 
priestorov konania jarmoku.

Uzávierka bude v Novej Bani v čase od 21.09.2023 (štvrtok) od 
08.00 hod. do 17.00 hod. – Námestie slobody a Bernolákova ulica  
a v dňoch 21.09.2023 od 17.00 hod. do 24.09. 2023 do 01.00 hod. 
– Námestie slobody a ulice Bernolákova, Osvety, Spojná, Andreja
Kmeťa a M. R. Štefánika.

 Uvedené vám dávame na vedomie a za pochopenie ďakujeme.

Na povstanie
sa nezabúda

Malo svojich hrdinov. Jedným z nich bol pán farár z Kľaku. Pomohla
mu perfektná znalosť nemčiny. Zachránil najmenej 200 ľudských 

životov. Kľak bol počas vojny súčasťou nášho okresu a Rudolf Klucha tam 
bol kňazom. Nemci po krvilačnom prepade Ostrého Grúňa, kde zavraždili 
64 občanov a vypálili dedinu, vtrhli do Kľaku ako horda podgurážená 
alkoholom. Obkľúčili celú obec. Použili aj tanky a nákladné autá. Strieľali 
do ľudí a správali sa horšie ako zvieratá. Matka kúpala svoje trojmesačné 
dieťa, ktoré jej vytrhol esesák z rúk a zavraždil ho hodením do steny. 
Zraneného partizána Petra Boroša priviazali k obrnenému vozu, vláčili po 
ceste a položivého vhodili do horiaceho domu.

Farár Klucha komunikoval s Nemcami po nemecky. Nemci mu ponúkli 
milosť. Neprijal ju. Chcel zomrieť s ostatnými – svojimi veriacimi. „Načo 
som tu ja, keď mi ich pobijete, veď ja som tu pre ľudí.“

Obyvateľov Kľaku sústredili Nemci do stredu obce, kde mali byť masovo 
popravení. Klucha presviedčal vrahov, aby do ľudí nestrieľali, kým im 
neudelí posledné rozhrešenie. Tak predlžoval vykonanie masakru, až kým 
neprišla motospojka s povelom nestrieľať.  Zachránil tak veľa ľudských 
životov.

Každoročná spomienka a oslava SNP sa konala v meste dňa 28.8.2023.
Zabezpečilo ju vedenie mesta v spolupráci s organizáciou SZPB. Svoje 
príhovory predniesli primátor mesta a tajomník miestnej organizácie 
SZPB.

Báseň predniesla pani učiteľka Benčová. Pri kladení kvetov a vencov 
nechýbal  ani mnohonásobný darca krvi - pán Spurný, ktorý položil kvety 
k obom pamätníkom. Ozvučenie zabezpečil Bc. Ďurovský. Vďaka patrí 
vystúpeniu speváckej skupiny Jesienka, ktorá už dlhé roky aktívne 
spestruje program osláv, pod vedením akordeonistu a súčasne aj 
vedúceho súboru Ctibora Šályho. Nerušený priebeh krátkej oslavy 
zabezpečila mestská polícia. Oslavy vyvrcholili obnovením dávnej tradície 
– zapálením partizánskej vatry.

Ing. Július Uhrecký

Každoročná spomienka a oslava SNP 
sa konala v meste dňa 28.8.2023.

Oslavy vyvrcholili obnovením dávnej 
tradície – zapálením partizánskej vatry.

Kultúrne leto 2023 končí, 
ale zážitky zostávajú

Dva mesiace prázdnin, čas dovoleniek, oddychu a vychutnávania si
krásnych slnečných letných dní ubehli ako voda a spolu s nimi 

zatvára svoje brány aj Kultúrne leto 2023 v Novej Bani. 
Po pestrej júlovej ponuke kultúrno-spoločensko-športových podujatí sa 

nenechal zahanbiť ani mesiac august, v ktorom bolo opäť z čoho vyberať. 
Pre svojich návštevníkov si organizátori, mesto Nová Baňa, občianske 
združenia i podnikateľské subjekty v Novej Bani pripravili množstvo 
zaujímavých a pútavých akcií.

Mesto Nová Baňa počas Kultúrneho leta 2023 v mesiaci august ponúklo 
Novobančanom i návštevníkom nášho mesta letné kino v amfiteátri na 
Tajchu,  pre deti divadelné predstavenie na mestskom trhovisku a  79. 
výročie Slovenského národného povstania sme si pripomenuli VATROU 
SNP v areáli MotoCamp Slovakia. Letný filmový klub na Tajchu, ktorý sa 
konal v spolupráci s mestom Nová Baňa každú stredu v amfiteátri, 
priniesol pestrú ponuku filmov.  A ani sme sa nenazdali a prehupli sme sa 
do septembra, kedy sa už tradične koná Tajchová osmička. Obľúbené 
športové podujatie, ktorého 11. ročník zorganizovalo mesto Nová Baňa  
v spolupráci s OZ Lyžiari mesta Nová Baňa a nadšencami pre beh  
a s finančnou podporou Banskobystrického samosprávneho kraja, 
prilákalo na Tajch množstvo bežcov z celého Slovenska. A  k Tajchovej 
osmičke už neodmysliteľne patrí filmový festival horských filmov MEDZI 
NEBOM A ZEMOU na Zvoničke, tentokrát opäť so zaujímavými hosťami  
a s pútavou ponukou snímok.

Ďakujeme za vašu priazeň a tešíme sa na stretnutie na ďalších 
podujatiach. Dagmar Lachká

Foto: archív mesta Nová Baňa
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Vyšetrenie zdravotného stavu dreviny 
sekvojovec mamutí (Sequojadendron giganteum)

Obhliadka zdravotného stavu 5 ks dospelých
stromov sekvojovca mamutieho sa 

uskutočnila dňa 16.6.2023 na pozemkoch  
v obhospodarovaní Mestských lesov Nová Baňa, 
s. r. o. v lokalite Salašiská. Za obhospodarovateľa
sa obhliadky zúčastnil konateľ spoločnosti a za
LOS (Lesoochranárska služba Banská Štiavnica)
Ing. Roman Leontovič a Ing. Andrej Kunca, PhD.
a za laickú verejnosť Viliam Mihál.

V lokalite rastie 5 ks stromov sekvojovca 
mamutieho vo veku cca. 100 - 110 rokov. Už pred 
2 rokmi sa začali objavovať prvé príznaky 
poškodenia stromov. Niektoré vetvičky sú 
zhnednuté, rozmiestnenie odumretých vetvičiek je 
šachovnicovité po celom obvode koruny, približne 
20 - 30% vetvičiek je odumretých.

Infekcia výhonkov vyskytujúca sa v celej korune 
signalizuje, že sa niečo deje s celým stromom 
rovnomerne a teda že pôvod je niekde v koreňoch, 
a preto je napadnutá celá koruna. Niektoré stromy 
– jedince majú odumretý aj terminálny výhonok
v dĺžke do 1 m.

Počas rozhovoru s pracovníkmi výskumu sme 
zistili, že pred cca. 2- 3 rokmi došlo k vyčisteniu 
lokality od náletových drevín a krovín. 
Predpokladáme, že kvôli chýbajúcim drevinám  
v spodnej etáži došlo k zmene vodného režimu  
v pôde – zvýšenie vlhkosti v pôde až jej 
zamokrenie, čo spôsobilo zníženie schopnosti 
koreňov sekvojovcov prijímať vodu, lebo jemné 
korienky vo vodou presýtenej už odhnívajú. Pri 
kmeni tak silno mokrá pôda nebola zaznamenaná.

Laboratórnym vyšetrením odobratých vetiev 
bolo zistené, že sekundárna infekcia výhonkov  
v korune je spôsobená hubou Neofusicoccum 
parvum. Ide o hubu, ktorá je popisovaná z oblasti 
Švajčiarska. Na Slovensku zatiaľ jej výskyt nebol 
zistený.

Obhliadkou iných sekvojovcov v regióne Nová 
Baňa a Banská Štiavnica podobné príznaky neboli 
zaznamenané.

Čo s tým? Odporúčané opatrenia sú upraviť 
vodný režim pôdy tak, že na najmokrejšie časti sa 
vysadia dreviny, ktoré majú vysoké nároky na 

12.5.2022 16.6.2023

vodu a dokážu takto znížiť vlhkosť pôdy, napr. 
vŕby, jelše ap.

Proti hubám v korune stromu sa nedá bojovať 
priamo, ale predpokladáme, že po úprave vlhkosti 
v pôde v tejto lokalite dôjde k zlepšeniu imunity 
stromov a k zvýšeniu celkovej odolnosti stromov 
proti hubám, ale aj iným škodcom. K realizácii 
týchto opatrení pristúpime na jar 2024.

Ing. Jozef Šmondrk, konateľ spoločnosti a OLH

Odoberanie vzoriek 
pracovníkmi LOS 
6/2023

V súčasnej dobe je zo strany občanov kontaktovaná Mestská polícia 
Nová Baňa  k riešeniu žobrajúcich rómskych detí pred predajňou 

COOP Jednota a Lidl. Pri riešení tohto problému má však Mestská polícia 
Nová Baňa zviazané ruky, pretože žobranie, ktoré je potrebné chápať ako 
prosbu človeka o pomoc, nie je priestupkom a ani trestným činom.  
Z uvedeného teda vyplýva, že žobrajúceho človeka, ktorý prosí iných ľudí 
o pomoc, nie je možné nijakým spôsobom sankcionovať, pretože samotné
žobranie, respektíve prosenie o pomoc nie je protiprávne. Polícia môže
žobrajúceho človeka sankcionovať iba za protiprávne konanie, ktoré so
žobraním priamo súvisí, napr. ak okrem žobrania sa zároveň správa
vulgárne, je agresívny, obťažuje okoloidúcich, znečisťuje verejné
priestranstvo a podobne.

Občan môže takýto podnet nahlásiť na príslušný Úrad práce, sociálnych 
vecí a rodiny (na orgán sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately). 
V prípade, ak orgán sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately 
prijme oznámenie o žobrajúcom dieťati, bezodkladne preveruje stav 

Mestská polícia Nová Baňa informuje:
maloletého dieťaťa, zhodnocuje situáciu dieťaťa a ak je to dôvodné, 
vykonáva opatrenia sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately.“

Úrady v takomto prípade skúmajú aj povinnú školskú dochádzku.  
V prípade, že dieťa vynechá bez ospravedlnenia viac ako 15 vyučovacích 
hodín alebo zákonný zástupca nevyužíva správne prídavok na dieťa, 
vyplácanie prídavku vie úrad presunúť na niekoho iného.

V prípade žobrania často nie je nutné pristúpiť k reštrikčným opatreniam 
a okamžite umiestniť maloleté dieťa do zariadenia na výkon rozhodnutia 
súdu. Ide o najkrajnejšie riešenie, ktorému je možné predísť práve 
ambulantnou a terénnou formou opatrení sociálnoprávnej ochrany detí  
a sociálnej kurately.

Daný problém by sa mohol vyriešiť aj zlepšením ekonomickej situácie 
niektorých rodín na Slovensku, čo však nie je v kompetencii mestskej 
polície.

Ján Ševčík 
náčelník Mestskej polície Nová Baňa
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MESTO NOVÁ BAŇA, Námestie slobody 1, 968 01  Nová Baňa

podľa § 9a, ods. 9  zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisova podľa  
§ 281 až § 288 Obchodného zákonníka vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž o najvhodnejší návrh 

na nájom nebytových priestorov určených najmä na kancelárske účely,  
reštauračné účely alebo poskytovanie služieb 

A. PREDMET SÚŤAŽE
1. Predmetom súťaže je uzatvorenie nájomnej zmluvy na nájom nebytových priestorov v budove súp. č. 1443, na 
ulici Nábrežná 21 v Novej Bani. Nehnuteľnosť je vo vlastníctve mesta Nová Baňa, zapísaná Okresným úradom 
Žarnovica, katastrálnym odborom na LV č. 3853. Predmet nájmu konkrétne: nebytové priestory o výmere 114,40 
m2 (prevádzkové priestory, sklady, chodby, predsieň, soc. zariadenie).
Doba nájmu: neurčitá s trojmesačnou výpovednou lehotou.
2. Minimálna výška nájomného za prenájom nebytových  priestorov  je stanovená na  40,00 eur/m2/rok a je uvedená 
bez služieb spojených s nájmom nehnuteľnosti. Služby spojené s užívaním nebytového priestoru (energie – teplo, 
elektrická energia, voda) sú účtované osobitne a hradí ich nájomca. 
B. PODMIENKY SÚŤAŽE
1. Prenájom nebytových priestorov sa uskutoční formou elektronickej aukcie, prostredníctvom aukčného systému.
2. Záujemca predloží vo svojom návrhu:
• označenie účastníka súťaže 
- pri fyzickej osobe: meno, priezvisko, rodné priezvisko, dátum narodenia, rodné číslo, miesto trvalého pobytu;
- pri právnickej osobe a fyzickej osobe podnikateľovi: obchodné meno, sídlo alebo miesto podnikania, právna 
forma, identifikačné číslo, DIČ alebo IČ DPH, označenie štatutárneho orgánu s uvedením oprávnenia ku konaniu;
• návrh na uzatvorenie nájomnej zmluvy na nájom nebytových priestorov, za ktorý vyhlasovateľ považuje ponúknutú 
výšku nájomného za nebytové priestory uvedenú v eur/m2/rok, účel nájmu s dátumom a podpisom záujemcu;
• vyhlásenie účastníka súťaže, že súhlasí so všetkými vyhlásenými podmienkami súťaže; 
• kontakt: telefón a e-mail; 
• písomné čestné vyhlásenie účastníka súťaže, že ku dňu podania návrhu nemá žiadne splatné záväzky voči mestu 
Nová Baňa a organizáciám, ktoré sú zriadené mestom;
• podpísaný súhlas účastníka súťaže so spracovaním osobných údajov v zmysle zákona č. 18/2018  Z. z. 
o ochrane osobných údajov v znení neskorších predpisov.
3. Návrh musí byť vyhotovený v slovenskom jazyku a je možné ho meniť, dopĺňať alebo odvolať iba do skončenia 
lehoty na podávanie návrhov.
4. Lehota na podávanie návrhov: návrh je potrebné doručiť najneskôr do 04.10.2023 – streda, do 11.00 hod. 
v zalepenej obálke so spätnou adresou záujemcu na adresu: Mestský úrad, Námestie  slobody č. 1, 968 01  Nová 
Baňa, s označením hesla:

„7.OVS – uzatvorenie nájomnej zmluvy – nebytové priestory Nábrežná 21  
 - NEOTVÁRAŤ!“

5. Otváranie a vyhodnotenie návrhov sa uskutoční  po skončení lehoty na podávanie návrhov.
6. V prípade predloženia dvoch a viacerých návrhov sa stanoví termín uskutočnenia elektronickej aukcie (za 
úvodné cenové ponuky budú považované ceny uvedené v návrhoch) a uskutoční sa elektronická aukcia na nájom 
nebytových priestorov. V prípade predloženia len jedného návrhu sa elektronická aukcia neuskutoční.
7. Kritériom pre určenie víťaza súťaže je NAJVÝHODNEJŠÍ NÁVRH NA UZATVORENIE NÁJOMNÉJ ZMLUVY.
8. Priebeh súťaže je neverejný.
9. Oznámenie vybraného návrhu: Víťazovi súťaže bude výsledok súťaže oznámený bezodkladne po skončení 
elektronickej aukcie, resp. po vyhodnotení návrhu v prípade predloženia len jedného návrhu. Rovnako vyhlasovateľ 
bez zbytočného odkladu po ukončení súťaže upovedomí ostatných účastníkov súťaže, ktorí v súťaži neuspeli, že 
ich návrhy sa odmietli.
10. Vyhlasovateľ si vyhradzuje právo realizovať komunikáciu prevažne elektronickou formou.
11. V prípade, že nebude s úspešným účastníkom súťaže uzatvorená nájomná zmluva  z dôvodov na strane 
účastníka, môže vyhlasovateľ uzavrieť nájomnú zmluvu   s účastníkom, ktorý sa vo vyhodnotení obchodnej verejnej 
súťaže umiestnil ako ďalší v poradí. 
12. Vyhlasovateľ je oprávnený rokovať o uzatvorení nájomnej zmluvy  aj v prípadoch, ak z akýchkoľvek dôvodov 
účastník, ktorého ponuka bola najvyššia, neuzavrie nájomnú  zmluvu v lehote určenej vyhlasovateľom súťaže.
13. Vyhlasovateľ si vyhradzuje právo odmietnuť uchádzača v prípade, ak tento je, alebo v minulosti bol dlžníkom 
vyhlasovateľa, resp. organizácie, ktorá je zriadená mestom.
14. Vyhlasovateľ si vyhradzuje právo zmeniť podmienky súťaže alebo súťaž zrušiť podľa (§ 283 zákona č. 513/1991 
Zb. Obchodného zákonníka). Vyhlasovateľ túto skutočnosť oznámi účastníkom súťaže a uverejní ju spôsobom, 
ktorým vyhlásil podmienky súťaže. 
15. Vyhlasovateľ si vyhradzuje právo odmietnuť všetky predložené návrhy podľa (§ 287 ods. 2 zákona č. 513/1991 
Zb. Obchodného zákonníka) a ukončiť obchodnú verejnú súťaž bez výberu súťažného návrhu. Vyhlasovateľ túto 
skutočnosť oznámi účastníkom súťaže a uverejní ju spôsobom, ktorým vyhlásil podmienky súťaže. 
16. Vyhlasovateľ si vyhradzuje právo v prípade zistenia, že súťažný návrh je neúplný alebo nespĺňa podmienky 
vyhlasovateľa uvedené v súťažných podkladoch, vyradiť návrh z OVS.
17. Po skončení súťaže vyhotoví vyhlasovateľ zápisnicu z vyhodnotenia súťaže, kde uvedie víťaza súťaže, 
označenie všetkých záujemcov a ich cenové návrhy.
18. Vyhlasovateľ si vyhradzuje právo neuhrádzať náklady, ktoré účastníkom vznikli v spojení s účasťou na súťaži.
C. PODMIENKY ZMLUVY
1. Víťaz súťaže sa zaväzuje spolupracovať s vyhlasovateľom na realizácii nájomnej zmluvy a jej podpise.
2. Označenie vyhlasovateľa ako prenajímateľa je nasledovné:
Mesto Nová Baňa zastúpené Mgr. MVDr. Branislavom Jaďuďom, PhD., MBA, primátorom mesta
sídlo: Námestie slobody 1, 968 01 Nová Baňa 
IČO: 00 320 897 DIČ: 2021111455 Bankové spojenie: Všeobecná úverová banka, a. s.  
Číslo účtu: 14429422/0200 IBAN: SK19 0200 0000 0000 1442 9422 BIC: SUBASKBX
3. Ďalšie podstatné podmienky zmluvy:
(a) splatnosť nájomného (v štvrťročných splátkach, štvrťročne dopredu)  a  spôsob jeho platenia (prevodom na 
účet, resp. v hotovosti do pokladne MsÚ);
(b) podmienky refakturácie energie – elektrická energia –  úspešný uchádzač uhradí zálohové platby za elektrickú 
energiu prenajímateľovi. Úspešný uchádzač súťaže je povinný uzatvoriť zmluvu o spôsobe úhrady za spotrebu 
a dodávku tepla a vody  so spoločnosťou MAGNA TEPLO, a. s., Mlynské nivy 48, Bratislava;
(c) úspešný uchádzač si zabezpečí povolenie regionálneho úradu verejného zdravotníctva na uvedenie 
podnikateľských priestorov do prevádzky.
D. ĎALŠIE INFORMÁCIE

Záujemcovia majú možnosť obrátiť sa ohľadom podmienok súťaže  a obhliadky priestoru na kontaktnú osobu: 
Lýdia Adamcová, samostatná odborná referentka, MsÚ Nová Baňa, Námestie slobody č. 1, 968 01 Nová Baňa, 
Oddelenie výstavby a investícií, stavebného úradu, životného prostredia a správy majetku, č. dverí 23 na 1. posch., 
e-mail: adamcova@novabana.sk, príp. na telefónnom čísle: 045 / 67 82 822. 

OVS  je zverejnená na úradnej tabuli a internetovej stránke mesta Nová Baňa www.novabana.sk. 
V Novej Bani dňa  14. augusta 2023  

Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA,   primátor mesta

Sociálny podnik mesta Nová Baňa, s.r.o. 
registrovaný sociálny podnik 

Poskytované služby: 

kosenie pozemkov a záhrad 

ukladanie dreva 

odstraňovanie a odvoz náletových drevín 

vypratávanie nehnuteľností – domov, chát,... 

búracie práce drobného rozsahu 

ručná úprava pozemkov 

pomocné práce rôzneho druhu 

iné práce podľa dohody 

Cenník: 
5,50 € / hodina 

Objednávky na telefónnom čísle 

045 / 67 82 823  alebo 0917 711 107 

e-mailom: socialnypodnik@novabana.sk
0905 330 170

Príspevok neprešiel jazykovou korektúrou.

Žiadosti o poskytnutie 
dotácie z rozpočtu 
mesta Nová Baňa  

na rok 2024  

Mesto Nová Baňa oznamuje všetkým
právnickým osobám a fyzickým 

osobám - podnikateľom, ktoré majú sídlo 
alebo trvalý pobyt na území mesta, alebo 
ktoré pôsobia, vykonávajú činnosť na 
území mesta, alebo poskytujú služby 
obyvateľom mesta, že  Žiadosť 
o poskytnutie dotácie z rozpočtu mesta
Nová Baňa na rok 2024 je možné podať do
30. septembra  2023 na Mestský úrad
Nová Baňa.

Žiadosti je potrebné podať v súlade 
s požiadavkami, ktoré určuje VZN mesta 
Nová Baňa       č. 4/2022 zo dňa 27. 04. 
2022  o podmienkach poskytovania dotácií 
z rozpočtu mesta Nová Baňa.  Súčasťou 
žiadosti sú povinné prílohy, ktoré je 
potrebné doložiť zároveň so žiadosťou.

Formulár Žiadosť o poskytnutie dotácie 
z rozpočtu mesta Nová Baňa v zmysle   
VZN č. 4/2022 (Príloha č. 1) a Čestné 
vyhlásenie žiadateľa o dotáciu z rozpočtu 
mesta Nová Baňa (Príloha č. 2), ktoré je 
spolu s potvrdením o vedení bankového 
účtu žiadateľa, príp. výpisu z účtu nie 
starším ako 3 mesiace ku dňu podania 
žiadosti povinnou prílohou k žiadosti, sú 
k dispozícii na webovej stránke mesta 
www.novabana.sk v sekcii Občan/Žiadosti 
a formuláre/Dotácie. 

Ing. Klaudia Hósová Kasanová
MsÚ Nová Baňa
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PODUJATIA

15. ročník Splavu netradičných plavidiel
15. ročník SPLAVU NETRADIČNÝCH

PLAVIDIEL na Hrone je za nami. Počasie vyšlo na 
jednotku! Na štarte sa stretlo 6 tímov. Postupne 
ako prichádzali, nám bolo jasné, že hoci plavidiel 
nebude veľa, boli všetky na vysokej úrovni  
a krásne prepracované do detailov. 

Ja osobne mám najradšej deti v maskách, 
ktorým žiaria oči v očakávaní, čo sa bude diať,                     
a matky na brehu v strese, aby všetko dobre 
dopadlo, aby nič neodpadlo, manžel sa „neutopil" 
a deti šťastne doplavil do cieľa.

Porota v tomto ročníku pracovala v zložení 
Marek Uškrt za OŠK, Patrik Altperger, zástupca 
starostu obce, a Juraj Vojčiak za umeleckú obec. 
Nemali to vôbec jednoduché. Na druhom mieste 
sa umiestnili hneď dve plavidlá. Hodnotenie 
dopadlo nasledovne: 

1. MRÁZIKOVE SANE - Erik Holub
2. ZMRZLINÁRSKE AUTO - Vozárovci
2. FURMAN/MLYNSKÉ KAMENE - Medveďovci
3. VIKINGOVIA - Mikuškovci
4. SLOVENSKO V SRDCI - Paľo Škoda
5. HUBÁR NA VODE - Janko Vdovjak ml.
Okrem finančných odmien si všetci odniesli

poukážky na zážitky a na rôzne dobroty. Chcem 
veľmi pekne poďakovať našim sponzorom, ktorí 
nám opäť ochotne prispeli. V tomto roku to boli: 
mesto Nová Baňa, Strojbal, s. r. o. Brehy, HOPRO 
- predajňa Nová Baňa, Bionos NB (obliekol aj
moderátora do ružového pohodlného pyžama),
Motocamp Slovakia Tajch, Penzión Tajch - Ľubica
Holá, Pizzeria della Piazza NB, Pizza - Kebab NB,
Balkánska zmrzlina NB, Le bistro fou NB, Bufet
Zvonička NB, Park cafe NB, OZ Nova Montania,
Pohostinstvo Pod Lipou Brehy, Tomáš Oslanec
FOTO, Daniela Hollerová, Branislav Medveď,
Ľuboš Hrnčiar a Martin Štuller.

Po odovzdaní cien víťazom tohto ročníka sme 
odmenili aj tých, ktorí sa za tých 15 rokov zúčastnili 

viac ako 2x. Bolo ich 17 a okrem obrazov z fotiek 
svojich plavidiel dostal každý originálne tričko, kde 
mal vypísané plavidlá, ktoré zostrojil alebo na 
ktorom sa zúčastnil. Tu opäť ďakujem mestu Nová 
Baňa za sympatie a podporu (viac  
o predchádzajúcich ročníkoch splavu a ocenených
sa dočítate v budúcom čísle NN).

Po skončení sme sa stretli na terase v Šport 
bare na pohostení pri výborných koláčikoch od 
Marianky Kokavcovej a pri guláši od Peťa Adamca. 
Zahrali nám aj chlapci heligonkári zo Štálov a veru 
bolo veselo.

Chcem sa poďakovať dobrovoľníkom, ktorí sú 
pre nás veľmi dôležití pri organizovaní tejto akcie. 
Sú to tí ochotní naši priatelia - Zuzka na registrácii 
plavidiel, prípravách v deň akcie, Radovan, Slavo, 
ale aj náhodní diváci, ktorí radi ochotne pomôžu 
pri prenášaní plavidiel či už na štart, alebo do vody 

či von z vody. Tiež Andrejovi Minkovi, ktorý nám 
každoročne ochotne zapožičiava aparatúru. 
Keďže nám nečakane vypadol náš dvorný 
fotograf, výborne ho zastúpila Erika Jauschová. 
ĎAKUJEME!

Presun termínu na obecný víkend sa vyplatil, 
hoci sme prišli o tri ďalšie plánované plavidlá. 
Uvidíme, čo bude ďalej. Deti odrastajú. Každým 
rokom je menej a menej ľudí, ktorí idú do tohto 
bláznovstva s nami. Na tomto ročníku nás trochu 
do budúceho roka povzbudili dvaja kandidáti, ktorí 
už teraz sľúbili, že na rok určite niečo zostroja! Nie 
je to jednoduché obetovať svoj čas a peniaze na 
takúto vec, ale vedzte, že je to čas strávený 
užitočne so svojimi blízkymi a pre radosť nielen 
vlastných detí, ale aj všetkých ostatných. 

Tak do splavovania o rok, priatelia!
Eva Mikušková

Slávnostná vernisáž odovzdania cien 4. ročníka „FAREBNÁ
JESEŇ“ sa uskutočnila v stredu 16. augusta 2023 v Pohronskom 

múzeum Nová Baňa, kde v štyroch kategóriách A, B, C a D boli 
ocenené práce z celkového počtu 400 zaslaných prác detí 
predškolského veku zo 101 materských škôl z celého Slovenska. 
Projekt Obrázok pre Darinku je celoslovenská výtvarná súťaž detí 
predškolského veku a vznikol myšlienkou učiteliek pôsobiacich v 
materskej škole v Novej Bani.

Mesto Nová Baňa blahoželá všetkým oceneným a vyslovuje 
poďakovanie všetkým autorom zaslaných prác, organizátorkám 
celoslovenskej výtvarnej súťaže: Mgr. Alexandre Beňovej Debnárovej a 
Mgr. Alici Bindovej i odbornej porote za vyhodnotenie prác.

Všetky práce sú prezentované ako výstava od 16.8.-17.9.2023 v 
priestoroch Pohronského múzea Nová Baňa.

PhDr. Lenka Šubová
manažér projektov, komunikácie, propagácie

4. ročník FAREBNÁ JESEŇ
(Obrázok pre Darinku)
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POZÝVAME VÁS / MESTSKÁ KNIŽNICA

Knižné novinky v mestskej knižnici

Eva Čaklošová, knihovníčka, zdroj a foto: Internet

Smrť v Štiavnici (Peter Gašparík)
Fotograf Kornel Karovič a novinárka Žaneta 

prichádzajú do Banskej Štiavnice, aby napísali článok  
o mladíkoch zasypaných v starej bani. Karovič postupne
odhalí, že Žaneta pochádza z toho mesta a stretne aj
svoju bývalú letnú lásku Johanu, ktorá sa medzičasom
stala policajtkou. Pri skúmaní dávno uzatvorenej bane
sa Karovič zamotáva do záhadných udalostí, z ktorých
niet východiska. Zdá sa, že mágia Banskej Štiavnice
a tajomstvom zahalené záhadné úmrtia budú nad jeho
sily...

Ružová vila (Peter Gašparík)
Osud jednej slovenskej rodiny z okolia Banskej 

Štiavnice naprieč celým dvadsiatym storočím. 
Mozaikový príbeh, v ktorom sa stretli autorovi starí 
rodičia. On ako žandár ju chytil pri nelegálnom 
prechádzaní nových československých hraníc. Ona  
z učiteľskej rodiny, jej otec - maďarský básnik, on 
žandár narodený vo Vyhniach. Mali sa radi, rozišli sa, 
potom sa im darilo, nadobudli penzión Ružová vila, aj 
sa dostali do biedy, mali sedem detí, on zachránil 
mnoho ľudí cez vojnu a stal sa posledným 
demokratickým primátorom Banskej Štiavnice pred 
nástupom komunizmu. Je to kniha osudov, príbehov  
a postáv bojujúcich o svoje miesto na slnku.

Príspevok neprešiel jazykovou korektúrou.
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ZVONIČKA

Flowtrail Zvonička
Ako to začalo

V roku 2021 si dvaja študenti a nadšenci horskej cyklistiky – Samuel 
Bratko a Tomáš Jaďuď – hľadali prístupné miesto, kde by mohli denne 
trénovať. Jedného letného dňa išli na bicykloch smerom k bufetu na 
Zvoničke a do oka im padol les pri ceste. Zosadli z bicyklov a les si boli 
obhliadnuť. Prostredie bolo príjemné a terén mal tie najlepšie predpoklady 
na stavbu cyklotrailu. Tak prišiel nápad postaviť v lese pod Zvoničkou 
cyklotrail, ktorý prinesie lokálnym „bajkerom“ priestor na každodenný 
tréning a zároveň podporí turistický ruch mesta.
Trail/flowtrail – čo to je?

Trail v horskej cyklistike znamená trať určená na jazdu na bicykli. Traily 
môžu mať rôznu obtiažnosť – zelenú (ľahkú), modrú (strednú), červenú 
(stredná/mierne náročná) a čiernu (náročná až veľmi náročná). 

Flowtrail je pomenovanie pre trail, na ktorom s vyššou rýchlosťou jazdy 
stúpa náročnosť trailu. To znamená, že je 
bezpečný pre začiatočníkov a povozí sa na ňom 
aj profesionálny jazdec.
Mládežnícky parlament

Samuel a Tomáš v tom čase pôsobili ako 
členovia Mládežníckeho parlamentu v Novej 
Bani. Svoj nápad v parlamente predstavili  
a keďže bolo treba projekt výstavby trailu právne 
a finančne zabezpečiť, dohodli sa s ostatnými 
členmi, že túto úlohu na seba zoberie práve 
mládežnícky parlament. Ten požiadal mesto 
Nová Baňa o financie a pomohol s administratívou.
Podpora od mesta Nová Baňa

Mesto Nová Baňa sa k projektu postavilo veľmi 
ochotne a okrem pomoci s vybavovaním povolení 
vyčlenilo rozpočet, bez ktorého by nebolo možné 
trail postaviť. Z rozpočtu bolo zakúpené náradie, 
materiály potrebné na výstavbu a taktiež z neho boli vyplatení „traibuilderi.“ 
Mestské lesy

„Keďže ide o pozemok mestských lesov, chceme sa poďakovať, že 
nám výstavbu na tomto pozemku umožnili.“
Výstavba trailu

Po takmer dvoch rokoch, kedy projekt prechádzal procesmi 
schvaľovania, plánovaním a prípravami,  v dňoch 21. - 25.8. 2023 
prebehla výstavba samotného trailu. Výstavbu dostali do rúk dvaja 
profesionálni lokálni „trailbuilderi“ – Lukáš Paštrnák a Michal Pavúk spolu 

s miestnym bagristom - Jozefom Štrbom, ktorý 
vynikajúcou prácou so svojím bagrom výrazne 
urýchlil a zjednodušil výstavbu trailu. 

Na výstavbe sa podieľali aj predkladatelia 
projektu Samuel Bratko a Tomáš Jaďuď a pomôcť 
prišlo aj niekoľko mladých lokálnych „bikerov.“
Informácie o projekte a jeho účel

Zrealizovaný projekt zahrňuje momentálne 
jeden flowtrail s modrou (strednou) obtiažnosťou. 
Trail je dlhý 460 metrov, s prevýšením 42 metrov. 
Od konca na štart vedie nenáročná, výšľapová 
trasa po asfaltovej ceste s dĺžkou 480 metrov. Na 
štarte je možnosť posedieť si na drevenej lavičke 
a odložiť si bicykel na stojan.

Trail má slúžiť ako prístupné tréningové miesto 
pre lokálnych „bikerov“, ktorí chcú každodenne zlepšovať svoje jazdné 
schopnosti, a taktiež má projekt podporiť turistický ruch v Novej Bani.

„Sen o perfektnom tréningovom mieste sa po dvoch rokoch stal 
realitou. Som nesmierne vďačný všetkým, ktorí sa na tomto projekte 
akokoľvek podieľali. Realizácia bola náročná, no vďaka zohratému tímu, 
ochotným ľuďom a vďaka podpore od mesta Nová Baňa sme to zvládli. 
Verím, že úsilie, ktoré sme do toho dali, bude mať do budúcna veľký 
prínos.“

Samuel Bratko

Kultúrne leto na Zvoničke 2023

Aj toto leto sme vám na Zvoničke priniesli
v rámci Kultúrneho leta sériu koncertov  

a hudobných popoludní. Tento ročník sme poňali 
multi-žánrovo, priniesli sme do Novej Bane džez, 
folk, etno, rock aj ľudovú hudbu. Spolu odznelo 
počas leta 7 sobotných večerných koncertov  
a 10 nedeľných hudobných popoludní.

Priestor dostali miestni muzikanti aj kapely  
z Banskej Štiavnice, Bratislavy, Žiaru nad 
Hronom a Lučenca. Vrcholom bol očakávaný 
koncert Petra Lipu, ktorý nás príjemne prekvapil 
rekordnou návštevnosťou, skvelou atmosférou  
a výbornou spätnou väzbou od divákov. 

Koncerty Kultúrneho leta sa nám podarilo 

zrealizovať aj vďaka finančnej podpore mesta 
Nová Baňa, regiónu Gron a 2% z daní pre naše 
OZ TajchŠport.

Ďakujeme za priazeň a tešíme sa na ďalšie 
stretnutia pri hudbe na Zvoničke.

BoBa Gajdošová
Foto: Zuzana Hrnčiarová, Ján Graus
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ŠKOLSTVO

Stredná odborná škola 
obchodu a služieb v Novej Bani

SOŠ obchodu a služieb otvára svoje brány
v školskom roku 2023/24
Nový školský rok 2023/24  zaklopal na

dvere  našej školy, preto chceme všetkých 
informovať,  na čo sa môžu naši študenti a, 
samozrejme, aj širšia verejnosť tešiť. 

Počas letných prázdnin sa v škole pracovalo 
na vynovení priestorov školy a školskej jedálne, 
ktorá bola kompletne vymaľovaná a zmo-
dernizovaná.  Z celej budovy sa  stalo  moderné 
výcvikové stravovacie centrum nielen pre 
študentov spoločného stravovania a  učebných  
odborov kuchár,  čašník, ale aj pre širokú 
verejnosť.  Priestor jedálne spĺňa moderné 
štandardy pre uskutočnenie spoločenských  
a rodinných podujatí aj väčšieho charakteru.

Renovovalo sa tiež v telocvični školy, ktorá je 
využívaná nielen žiakmi, ale aj  širšou 
verejnosťou, preto v priestoroch telocvične 
prebehlo maľovanie a  dôsledná hygienická 
očista, aby priestory telocvične splnili náročné 
kritériá, ktoré tento priestor vyžaduje. 

V tomto období pracujeme aj na modernizácii 
učebne jazykov, kde pribudne vkusný  školský 
nábytok zo sponzorských prostriedkov 
poskytnutých od nášho zmluvného partnera  
v systéme duálneho vzdelávania – Agroján, s. r. o. 
Tekovská  kúria v Hronskom Beňadiku,  
v ktorom žiaci učebných odborov kuchár  
a čašník, servírka vykonávajú odbornú prax.

 Svoje podnikateľské zručnosti si v našej škole  
osvojujú študenti učebných odborov, ale aj 
študenti nového študijného odboru škola 
podnikania, ktorý v tomto školskom roku 
otvárame. Tento študijný odbor sa zameriava na 
podnikateľské, ekonomické a administratívne 
vedomosti a zručnosti, pričom odborná prax 
bude prebiehať priamo v praxi, čiže v zmluvných 
podnikoch, firmách a vo verejnej správe.  
Dúfame, že odbor škola podnikania osloví 
žiakov základných škôl v našom regióne aj  
v budúcom školskom roku. 

V tomto školskom roku nás čaká ešte veľký 
kus práce, nakoľko sme začali vypracovávať 
nový projekt modernizácie a inovácie odborného 
vzdelávania pod záštitou MŠ SR, ktorý je 
zameraný na rozvoj a inováciu odborného 
školstva z dotačných prostriedkov eurofondov. 
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja  
a informatizácie SR (MIRRI SR) vyhlásilo prvú 
výzvu z nového programového obdobia, 
konkrétne z Fondu na spravodlivú transformáciu, 
ktorý je súčasťou Programu Slovensko. Viac ako 
46 miliónov eur z tejto prvej výzvy ide na podporu 
odborného vzdelávania na Hornej Nitre,  
v Košickom a Banskobystrickom kraji.

Prajeme všetkým študentom, zamestnancom 
a priateľom školy úspešný nový školský rok 
2023/24.

Ing. Katarína Garajová
riaditeľka SOŠ obchodu a služieb Nová Baňa

Gymnázium Františka Švantnera v Novej Bani

Leto v Nemecku
Aj toto leto dostali dvaja

žiaci našej školy 
možnosť prežiť 3 týždne  
v nemeckom cisárskom 
meste Goslar. Pod záštitou 
Goetheho inštitútu sme sa 
zapojili do projektu 
Jugendkurs a spolu s ďalšími 
70 študentami z 18 krajín 
sveta sme sa zdokonaľovali 
v nemeckom jazyku. 
Vyučovanie prebiehalo v 5 
skupinách podľa úrovne 
jazykových schopností. Tvo-
rili sme projekty, videoklipy, 
kvízy. Voľný čas sme mali 
vyplnený zaujímavými 
aktivitami, ktoré pre nás pripravovali naši animátori. Vyrábali sme masky zo 
sadry, náramky, pohľadnice, maľovali sme svetlom, batikovali sme tričká, 
varili sme wafle a palacinky, vyskúšali sme si karaoke, zažili sme beauty 
večer, športovali sme a taktiež sme absolvovali prednášku o včelách so 
skúseným včelárom. Každý týždeň sa uskutočnila aj tematická párty, napr. 
Bad Taste Party, Gala Abend. Absolvovali sme aj niekoľko výletov v okolí – 
naším cieľom bola rozhľadňa Steinberg, baňa Rammelsberg, Kaiserpfalz  
v Goslare. Okrem toho sme boli v Hannoveri, v mestečku Bad Lauterberg im 
Harz, vo Wolfsburgu i na univerzite v Göttingene. Spolu s dvojicou z gymnázia 
v Dolnom Kubíne sme hrdo reprezentovali naše Slovensko počas večera 
„Länderabend“, ktorý bol venovaný prezentácii jednotlivých krajín. Tancovali 
sme, spievali a priniesli sme ochutnávku slovenských sladkostí. Taktiež sme 
upiekli jahodovú bublaninu. Každý večer sme všetci spoločne uzatvárali deň 
kempovým songom –  Komet (Udo Lindenberg). Posledný deň pred 
odchodom domov bol pre nás zorganizovaný rozlúčkový večer. V Goslare 
bolo o nás veľmi dobre postarané. Vždy nás čakalo dobré jedlo a čistá izba. 
Mohli sme sa spoľahnúť na našich výborných animátorov a učiteľov. 
Súčasťou kurzu bola možnosť urobiť si certifikát. Katke sa podarilo spraviť 
certifikát úrovne B1. 

Ďakujeme našej škole, pani riaditeľke PaedDr. Juhásovej a pánovi 
profesorovi Mgr. Mádelovi za možnosť zúčastniť sa tohto jazykového kurzu. 
Dúfame, že spomienky a nové priateľstvá nám zostanú na celý život.

Katarína Gáborová a Martin Adamík, absolventi 1. A
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ZO ŽIVOTA OBČANOV MESTA

Spevácka skupina Jesienka má 25 rokov
Po dobu 6 rokov spevácku skupinu na harmonike sprevádzali žiaci

zo ZUŠ Nová Baňa: Budinská, Zigová, Adamcová a Jakub Tököli. 
Všetci nám mohli byť vnúčatá, ale vďaka  riaditeľke Mgr. Marte Urdovej 
spolupráca bola výborná. V roku 2005 pribudol do skupiny  harmonikár 
Ctibor Šály, ktorý sprevádza skupinu doteraz.

Ako čas plynul, vekom odchádzali z uvedeného kolektívu Jozefína 
Bakošová, Jolana Schwarzová, Anna Trnková, Jozefína Polcová, Mária 
Kasanová, Anna Struhárová, Mária Bicková, na ktoré s úctou a láskou 
stále spomínajú členky skupiny. Postupne pristúpili nové speváčky: 
Zuzana Volfová, Mária Křápková a Božena Klimková. Spievajú sa piesne 
ľudové, banícke, hymnické a z pera členky skupiny Margity Šályovej. 
Spevácka skupina sa zúčastnila na rôznych podujatiach, ako prehliadky, 
oslavy, návštevy vládnych činiteľov.  Ročne Jesienka absolvovala 9 až 14 
vystúpení. Od roku 2006 spevácka skupina Jesienka a hudobná skupina 
Senior pod vedením Ing. Júliusa Uhreckého zahajuje Novobanský jarmok 
a v rámci Hudobného leta koncertovali v radničnom parku. 

Spevácka skupina sa zúčastnila na Celoslovenskej prehliadke 
speváckych skupín seniorov v Trnave dňa 19. septembra 2012 a spievala 
piesne, ktoré zložila Margita Šályová: V starohutskom potoku, Môj milý je 
haviar, Biela breza. Akcie sa zúčastnilo 10 súborov. Jesienka mala veľký 
úspech a vzorne reprezentovala mesto, okres, kraj. Spievalo 13 speváčok: 
Mária Bicková, Jana Palajová, Mária Křápková, Anna Špireková, Elena 
Šimegová, Božena Klimková, Margita Tužinská, Jana Zimančoková, 
Anna Šedianska, Zuzana Volfová, Margita Šályová, Eva Zalaiová, 
hudobný doprovod Ctibor Šály.

Od roku 2012 spevácku skupinu viedla Mária Křápková a od roku 2016 
bola vedúcou skupiny Mária Hudecová. Výber a nácvik piesní mali na 

starosti Zalaiová a Šály. Do skupiny pribudli nové speváčky: Emília 
Lovíšková, Marta Búryová,  Anna Klačková, Jana Budinská,  Marta 
Žňavová  a Alexander Daniš.

Od vzniku skupiny doteraz sú členkami skupiny Margita Tužinská, Jana 
Palajová, Anna Šedianska, ktorá dlhé roky bola pokladníčkou skupiny. 
Zaslúžila sa o nákup oblečenia a doplnkov k oblečeniu pre členky. 

Od roku 2021 je vedúcim speváckej skupiny Jesienka Ctibor Šály  
a organizačne mu pomáha Marta Búryová. 

Všetky členky speváckej skupiny Jesienka sú manželky, mamy, babky, 
vedúce domácností, no aj tak dokážu jeden alebo aj dvakrát do týždňa 
prísť do klubu na skúšku. Majú rady spev, spoločnosť speváčok, spolu 
prežívajú radosti a žiale. Sú ako jedna rodina.  Ja, ako zakladajúca 
členka, ďakujem každej speváčke za usilovnosť, lásku k spevu a vzornú 
reprezentáciu mesta, okresu a kraja.

       Ing. Eva Zalaiová, zakladajúca členka speváckej skupiny Jesienka

FS Háj reprezentoval mesto 
na folklórnej udalosti roka

Šiesty ročník Slovenského dňa kroja sa uskutočnil dňa 1. septembra 2023. Banská Bystrica
bola opäť hlavným mestom folklóru. Podujatie sa nieslo v neopakovateľnej atmosfére 

radosti a dojatia, prezentácie folklóru i slovenských tradícií. 
Primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA spolu s Folklórnym súborom Háj sa 

zúčastnili Dňa kroja 2023. Slávnostný sprievod bol skutočnou pastvou pre oči. Naši folkloristi sa 
páčili mnohým návštevníkom či obyvateľom mesta. Za reprezentáciu mesta im touto cestou 
vyslovujeme poďakovanie a tešíme sa zo všetkých ich úspechov v šírení slovenských tradícií. 
Ľubozvučné piesne, zvuky hudobných nástrojov či fujary, ako aj prezentácia slovenských ľudových 
krojov priniesli všetkým emócie, ktoré zahriali každého pri srdci v tento deň. Prinášame vám 
fotografie a videá z folklórnej udalosti roka.

PhDr. Lenka Šubová, manažér projektov, komunikácie, propagácie

pokračovanie zo str. 1

V augustovom čísle Novobanských 
novín bola možnosť zapojiť sa do 

súťaže „Vyfarbi a vyhraj.“ Spomedzi 
všetkých vyfarbených permoníkov bol 
vyžrebovaný obrázok autora Dominika 
Kočalku, ktorý si prevzal peknú cenu. 
Výhercovi gratulujeme!

Mgr. Andrea Šipikalová
redakcia Novobanských novín

Príspevok neprešiel jazykovou korektúrou.
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POHRONSKÉ MÚZEUM

Niekoľko „perličiek“ zo života  
v Novej Bani v rokoch 1948-49
V nasledovných riadkoch si priblížime 

históriu Novej Bane z trochu netra-
dičného pohľadu a to prostredníctvom správ 
o vybraných udalostiach v meste čerpaných
z rukopisných poznámok po mestskom
archivárovi Ferdinandovi Bočekovi.

Dňa 28. 10. 1948 sa konala oslava  
30. výročia vzniku prvej Československej
republiky. Predchádzala jej sv. omša vo farskom
kostole so začiatkom o 9.00. Účastníci sa mali
schádzať do sprievodu pred kultúrnym domom na
Ulici osvety o 8.30. O 10.00 začali hlavné oslavy
v miestnosti mestského kultúrneho domu. Na
začiatku hrala hymna, nasledovala recitácia,
slávnostný prejav, slávnostný pochod zahraný mestským orchestrom
a odovzdanie diplomov za splnenie dvojročnice a kontingentov. Na záver
si obecenstvo, ktoré sa osláv zúčastnilo v hojnom počte, zaspievalo: „Kto
za pravdu horí.“

Ešte v roku 1947 bol zvolený za čestného občana mesta generalissimus 
J. V. Stalin. Z tohto dôvodu bol pre neho v roku 1948 vyhotovený diplom
čestného občianstva v hodnotnej schránke - drevorezbe a ten mu bol
zaslaný cez konzulát SSSR v Bratislave. V tomto roku sa stihla
premenovať aj horná časť námestia na Námestie Leninovo. Na výročie
SNP „precestoval“ cez mesto prezident ČSR Klement Gottwald. Na jeho
počesť tu bola postavená slávobrána, ktorá vraj nemala páru až po
Bratislavu. Dňa 22. 11. 1948 sa zas konali oslavy prezidentových
narodenín. Začínali o 10.00 v kultúrnom dome štátnou hymnou, po ktorej
zaspievali žiaci zo strednej školy ruské piesne. Nasledovali recitácie
básní, slávnostný prejav, slávnostný pochod „Prezidentovi Gottwaldovi,“
ktorý pozostával zo zmesi kozáckych piesní. Na záver robotníci sklárne
a obecenstvo odspievali Pieseň práce. Dňa 20. 12. 1948 Sväz priateľov
SSR usporiadal kultúrny večierok, na ktorom nechýbala recitácia ruskej
básne, hudobné číslo a krátke nacvičené divadielko.

V roku 1949 sa od 30. 10. do 6. 11. konali veľké spoločné oslavy Dní 
československo-sovietskeho priateľstva spojené s oslavami 32. výročia 
VOSR a 70. narodenín J. V. Stalina, počas ktorých bol na každý deň 
naplánovaný program. Nechýbali kultúrne podujatia, športové preteky, 
filmové predstavenie a rôzne náučné akcie.

Pozoruhodný je referát predsedu Dočasnej miestnej správnej komisie 
NB za roky 1948-49, ktorý hovorí o tom, aké zmeny sa v meste za tento 
čas udiali. Napríklad sa hľadal nový mestský horár, lesný úradník  
a pokladník. Zrušená bola mestská polícia, pričom sa riešilo umiestnenie 
bývalých policajtov, za čo sa vedeniu mesta dostalo mnoho výčitiek, 
niekedy až „surových útokov“ (mestská polícia bola zrušená v celom 
štáte, nahradili ju členovia SNB - Sbor národní bezpečnosti).

Po stránke technickej sa urobili mnohé vylepšenia. Zakúpil  
a namontoval sa automatický telefón s domácou ústredňou, ktorý 
umožňoval obyvateľom priamo sa spojiť s ktorýmkoľvek zamestnancom 
mestského úradu, čiže sa nemuselo čakať, kým ho zavolajú k telefónu. 
Zároveň sa tým zjednodušil kontakt zamestnancov medzi sebou, ušetril 
čas a prispelo sa k lepšiemu „úradovaniu.“ Zakúpili sa dva písacie stroje, 
ktorých však naďalej nebolo dosť. Pre urýchlenie styku technického 
personálu s kameňolomami, bitúnkom či s ďalšími vzdialenými objektmi 
sa zakúpil za 35 000 Kčs motocykel Jawa, ktorý „vykonáva technickému 
referátu neoceniteľné služby a urýchľuje priebeh výstavby mesta.“

Do zasadacej siene sa zakúpilo 70 stoličiek, 10 stolov, 6 kresiel a 4 
stojaté vešiaky (čakalo sa ešte na dohotovenie predsedníckeho stola  
a pódia pod „predsedníkov,“ pretože dovtedajší Miestny národný výbor 
tam sedával „spôsobom celkom nedôstojným svojmu postaveniu“).

Pre mesto sa objednal nový kvalitnejší rozhlas a jeho rozvody sa mali 
natiahnuť do všetkých dôležitých ulíc, aby sa tak obyvateľstvo mohlo tešiť 
lepšej informovanosti i hudbe.

Už v tomto období plánovali zriadiť historický mestský archív  
a v budove „starého mestského domu“ zriadiť mestské múzeum (čo sa 
nakoniec podarilo až v roku 1952). Prebiehali tiež rokovania ohľadom 
kúpy autobusov na zavedenie dopravnej linky zo železničnej stanice do 
mesta a odtiaľ na Štále, Starú Hutu a Veľkú Lehotu. To sa nakoniec sčasti 
podarilo, keďže 22. 5. 1950 bola slávnostne spustená doprava ČSAD 
Nová Baňa - Veľká Lehota (patrila pod ňu aj Stará Huta a Bukovina). 
Plánovala sa tiež postaviť budova nového poštového úradu. V tomto 
období sa zakladali aj komunálne podniky. V Novej Bani vznikli dva: 
hostiteľsko- dopravný a stavebný, ktoré v sebe zahŕňali všetky potrebné 
živnosti. 

Prispelo sa k zveľadeniu mestského majetku a hospodárstva. 
Najvýznamnejším krokom bolo umožnenie Rybárskemu spolku v Novej 

Bani založiť si rybníky na ploche vtedy mestskej 
lúky Tajch. Napustenie rybníkov bolo naplánované 
na rok 1951, pričom sa tak malo pomôcť nielen 
lepšiemu zásobovaniu mesta čerstvými rybami, 
ale najmä rozvoju rybárčenia a turistiky. V tomto 
období patrila pod mesto aj plemenná stanica, 
ktorá sa starala o kvalitu jedincov hospodárskych 
zvierat. Nezabúdalo sa ani na okolité lesy. Na ich 
zveľadenie sa nakúpili sadenice za 55 000 Kčs. 
Mesto malo svojho horára a vlastnilo mestský 
majer, ktorý sa zdokonaľoval zavedením nových 
strojov (zakúpila sa kosačka, cirkulár,...). Pre mestský 
bitúnok sa objednalo chladiace zariadenie  
v hodnote 300 000 Kčs a nová stolová váha.

Dbalo sa tiež o dobrý stav domového majetku mesta. Previedli sa 
drobné opravy a prestavby na mestskom dome, majeri, v kultúrnom 
dome, v mestskom starobinci, opravili a „nasvietili“ sa hodiny v radničnej 
veži, všetko s nákladom 45 860 Kčs. Plánoval sa dostavať športový 
štadión či postaviť 16-bytový činžiak... Opravili sa kaplnky na kalvárii, dali 
sa vyhotoviť nové železné okná na dolný kostol, na farskom kostole sa 
postavili nové hromozvody, z dôvodu dláždenia cesty sa premiestnila 
socha sv. Petra. Zaviedli sa cintorínske poplatky, za ktoré sa vraj od 
mnohých obyvateľov dostalo mnoho výčitiek.  

Riešilo sa aj verejné osvetlenie. Snaha udržiavať ho smerom na Štále 
vraj úplne zlyhala, lebo „...nezodpovedné osoby, najmä učni a školské 
deti, nové žiarovky ihneď rozbijú kameňmi a vinníkov nemožno 
vystopovať... Na vás záleží, súdruhovia, aby ste takýmto prípadom 
zabránili a vinníkov nám alebo stanici SNB oznámili.“ O ďalších víziách sa 
v referáte píše nasledovne: „Zaumienili sme si, že z Novej Bane, ktorá 
doteraz vyzerala ako dedina, urobíme mesto. Chutné, pekné, okresné 
mestečko. Prvou vecou je dať do poriadku cesty.“ Preto v tomto období 
zakúpili drvič na kameň, vlečný voz za traktor a v poradí už druhý traktor 
Zetor 15 za 122 310 Kčs. 

Nemálo byrokracie a problémov si vyžiadalo dodanie nových dlažobných 
kociek na vydláždenie ulíc. „Potom prišlo kopanie kanálov brigádami. Koľko 
behania, práce a mrzutostí. Ako ťažko nám bolo zohnať potrebné množstvo 
betónových rúr a za akých ťažkých podmienok... Ďalej prišlo štetovanie 
lomových úsekov. Dovoz kameňa, valcovanie nových vodovodných rúr. 
Úžasné množstvo práce. Celé mesto rozkopané. Všade hlina, blato.“ 
Problém bol tiež zohnať dostatok pracovných síl. Nakoniec sa to však 
podarilo. Celkovo sa na vybudovanie nových ciest preinvestovalo 1 800 
000 Kčs a cca. na 300 000 sa odhadovala hodnota brigád. 

Na záver ponúkame dobové zhrnutie mestského hospodárenia: 
„Porovnajte to, čo sa vykonalo za tento čas, s tým, čo sa vykonalo  
v Novej Bani za mnohé predchádzajúce desaťročia... Uvážte, že mesto 
Nová Baňa prespalo dlhé desaťročia, ba storočia, že dosiaľ nevyzerá ako 
mesto, lebo nemá ani vydláždených ulíc, okrem tých, ktoré sa v tomto 
roku vydláždili, a že činitelia, ktorí by podobnú prácu boli previedli za 20 
rokov, boli by si snáď získali uznania zo strany občianstva. Či sa dostane 
uznania nám, ktorí sme túto prácu previedli za dva roky, závisí od vášho 
správneho a spravodlivého úsudku.“

Mgr. Hana Zduchová, Pohronské múzeum

Príspevok neprešiel jazykovou korektúrou.
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Úspešná sezóna karate
Športový klub karate už dlhodobo dosahuje dobré výsledky tak na

domácej, ako aj na zahraničnej scéne. V klube cvičí viac ako stovka 
športovcov – chlapcov a dievčat vo veku od 5 rokov. V tomto roku do leta 
odtrénovali viac ako 50 tréningových jednotiek, odsúťažili 7 súťaží doma a 
2 v zahraničí. Veľkú podporu majú deti najmä vo svojich rodičoch, 
tréneroch a tiež v meste Nová Baňa. Na technickej a kondičnej príprave sa 
podieľa celý kolektív trénerov.

Vyvrcholením súťaženia sú Majstrovstvá Slovenska, ktoré sa uskutočnili 
v júni v Leviciach. Nová Baňa získala 17 titulov majstra Slovenska, 13 
strieborných a 16 bronzových medailí tak v individuálnych, ako aj  
v tímových kategóriách.

Majstri Slovenska 2023: Kasanová Ema (kata a kobudo), Kocianová 
Nina (kata a kumite), Kupkárová Linda (kumite), Volentierová Timea 
(kumite), Kotrus Matúš (kumite), Miksaiová Nikola (kumite), Lenčová 
Nátália (kata), Škvarka Juraj (kumite), Beleš Tobias (kata), Lauková Júlia 
(kumite).

Vrcholom sezóny nášho klubu sú nepochybne MS WUKF, ktoré sa tento 
rok konali od 13. do 16.7.2023 v Škótsku (Dundee). A boli sme úspešní, 
štvorica reprezentantov z Novej Bane priniesla domov 4 tituly majster 
sveta, dva tituly vicemajster sveta a dve bronzové medaily v kategóriách 
jednotlivcov ako aj tímov.

Miksaiová Nikola – majsterka sveta v kumite ženy
Kasanová Ema – majsterka sveta v kata goju-ryu
Lenart Martin – vicemajster sveta v kumite juniori
Kruľáková Sabina – bronzová medailistka v kumite juniorky

Sme hrdí na našich športovcov.
V mesiaci november nás čakajú ME WUKF vo Francúzku (Antibes), 

veríme, že aj tu budeme úspešne reprezentovať Slovensko, mesto, klub.
Zas a znovu veľmi pekne ďakujeme všetkým, ktorí nás podporujú: 

rodičom, mestu Nová Baňa, Knauf Insulation, a.s., CORTIZO Slovakia, 
a.s., všetkým podporovateľom cez 2%. Ďakujeme.

Ján Šály

MS WUKF Dundee - Kasanová 
Ema, majsterka sveta v kata

MS WUKF Dundee - Kruľáková 
Sabina, bronzová medailistka   
v kumite

MS WUKF Dundee - Lenart 
Martin,  vicemajster sveta  
v kumite

MS WUKF Dundee - Miksaiová 
Nikola, majsterka sveta v kumite

Vroku 2000 sa uskutočnilo prvé športové stretnutie zamestnancov 
príbuzných závodov na spracovanie minerálnych vlákien - Termo 

Škofja Loka, Heraklith Austria, Termika Hrvaška a  Izomat Nová Baňa vo 
futbale, lyžovaní aj v tenise. Novú Baňu  v ďalších rokoch reprezentovali 
členovia Tenisového klubu Smeč, ktorý združoval pracovníkov Izomatu, 
a slovinských priateľov Tenisový klub v Gorenja Vas. Stretnutia sa stali 
pravidelnými, striedali sa stretnutia v Novej Bani a v Gorenja Vas. 
Pandémia covidového ochorenia prerušila načas naše stretnutia, ale  
v tomto roku sme opäť prijali pozvanie našich slovinských priateľov, ktorí 
aj napriek povodňovej nepriaznivej situácii  pripravili podmienky na 

športové, ale aj srdečné 
priateľské stretnutie, ktoré sa 
uskutočnilo v dňoch 11. až 13. 
augusta v Gorenja Vas. Našim 
priateľom sme tlmočili poz-
dravy primátora nášho mesta 
Branislava Jaďuda a odovzdali 
spomienkové darčeky, ktoré 
nám poskytol mestský úrad,  
a pozvali sme slovinských 
priateľov na návštevu Novej 
Bane v budúcom roku. 

Ľubomír Snopek

Priateľské 
stretnutie  
v Gorenja Vas
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Aktuálne informácie z kuchyne MFK 
(mužstvo dospelých)Vzhľadom na to, že od sezóny 2019/2020 sme po zlúčení hrali ako 

MFK Žarnovica, znamenalo to, že pri obnovení činnosti mužstva 
dospelých sme nemali inú možnosť, ako sa prihlásiť do najnižšej súťaže  
a odtiaľ sa snažiť postupovať do súťaží, ktoré si náš klub so svojou 
110-ročnou históriou a 130 člennou mládežníckou základňou určite zaslúži.

Počas letnej prestávky sme museli vytvoriť úplne nové mužstvo
dospelých, nakoľko od súťažného ročníka 2022/2023 pôsobíme pod 
názvom, ktorý nám prináleží, a tak to bude už navždy a chyby z minulosti sa 
už nesmú opakovať. 

Reprezentujeme mesto Nová Baňa a firmy z nášho regiónu, ktoré 
podporujú náš klub už veľa rokov, za čo im patrí verejné uznanie a vďaka.

Treba spomenúť hlavne mesto Nová Baňa, firmy pôsobiace v našom 
meste - CORTIZO Slovakia, Knauf Insulation, SC Zamkon – Jozef Barniak, 
VD KOVOHRON, METAL – DESIGN Jozef Vozár a ostatní drobní 
podnikatelia, ktorí si uvedomujú, že dnes sa futbal nedá robiť bez peňazí  
a majú záujem sa podieľať na rozvoji futbalu v našom meste. 

V roku 2022 sme si pripomenuli 110 rokov činnosti futbalového klubu  
v meste a veríme, že obdobie, ktoré je pred nami, zvládneme. Čakajú nás 

ďalšie vydarené sezóny a návrat na pozície, ktoré si zaslúžia všetci, ktorým 
nie je jedno, kde pôsobia naše družstvá mládeže a mužstvo dospelých.
Horný rad zľava: Richard Šarközi, Erik Tonkovič, Jozef Holečka, Peter 
Naroda, Marek Bielik, Adam Štuller, Tadeáš Pánik, Jaroslav Antal, Timotej 
Kokoška, Tomáš Janšík
Dolný rad zľava: Filip Holečka, Alex Zboran (z U19), Lukáš Pútec, Adam 
Kňažko, Pavol Vozár (z U19), Miroslav Tóth (hrajúci tréner), Samuel Horniak
Na fotke chýba Jakub Kocian.

Prvoradým cieľom je zapracovať čo najviac našich odchovancov do 
mužstva dospelých tak, aby sme zúročili prácu s mládežou v našom klube. 
Aj takto chceme pritiahnuť na zápasy čo najviac fanúšikov, ktorých sme  
v minulom období vzhľadom na to, že za mužstvo dospelých hralo veľmi 
málo našich odchovancov, stratili.

Sezóna 2022/2023 – 8. MIRAGE liga ObFZ Žiar nad Hronom:
Počas prestávky došlo v kádri mužstva dospelých k výrazným zmenám, 

nakoľko bolo nanovo potrebné poskladať káder mužstva a nájsť nového 
trénera.

Cieľom bolo postúpiť do vyššej súťaže a budovať káder mužstva, ktorý 
bude pripravený na pôsobenie v 7.MIRAGE lige a pokiaľ to bude možné 
vrátiť sa do súťaží riadených SsFZ.

Začiatok súťaže sme mali náročný a po troch odohratých zápasoch sme 
mali po jednom víťazstve, remíze a krutej prehre v Prestavlkoch 5:0. So 
skóre 5:8 sme mali 4 body.

Od tohto zápasu sme sa naštartovali a do konca súťaže sme vyhrali 
všetkých 17 zápasov so skóre 81:5 a suverénne sme postúpili z prvého 
miesta so ziskom 55 bodov z možných 60.

Smutné je, že v jarnej časti súťaže sme doma odohrali len dva zápasy, 
nakoľko Prestavlky, Vyhne a Bzenica na zápasy k nám neprišli, čo nás mrzí 
a nie je to prejavom úcty voči súperovi, ktorý má náklady na prípravu 
zápasov a čo je najhoršie, strácali sme tým fanúšikov, ktorí prestali chodiť 
na náš štadión, keďže nevedeli, či neprídu zbytočne.

Všetko sme si vynahradili po poslednom zápase s ŠK Jastrabá, kedy 
sme si prevzali pohár a finančnú odmenu za víťazstvo v súťaži a mohli sme 
si zagratulovať k postupu do vyššej súťaže.

Z prvého zápasu 8.MIRAGE ligy s ŠK Rudno 
nad Hronom odohraného 7.8.2022

Sezóna 2023/2024 – 7. MIRAGE liga ObFZ Žiar nad Hronom:
Prípravu na nový ročník sme zahájili 11.júla, pričom do prípravy sa 

zapojilo 25 hráčov.
Všetkých hráčov, ktorých sme mali na hosťovaniach a mali záujem 

pokračovať v činnosti v našom klube, sme získali na prestupy. Účinkovanie 
u nás skončil Frederik Bóna, nakoľko sa skončilo hosťovanie a nedohodli
sme sa na ďalšom pôsobení v klube. Z dorastu boli do mužstva dospelých
preradení chlapci ročníka 2004 – Samuel Škvarka, Alex Zboran, Pavol
Vozár a Matej Žarnovičan, ktorý bol hráčom MFK Žarnovica, ale získali sme
ho na prestup a stal sa naším hráčom. V priebehu prípravy sa postupne
vyskladal 20 členný káder, s ktorým budeme účinkovať v súťaži.

Na prestup z TJ Družstevník Dyčka prišiel Patrik Zaťko a z TJ Družstevník 
Čierne Kľačany sme na prestup získali nášho odchovanca Marka Grausa 
na pozíciu brankára.

Z našich hráčov sme na hosťovanie uvoľnili do ŠK Rudno nad Hronom 
– Lukáš Pútec a Adam Štuller, do OŠK Brehy – Pavol Vozár a do TJ Sokol
Tekovská Breznica – Timotej Kokoška a Adam Kňažko.

V príprave sme odohrali priateľské zápasy s mužstvami z vyšších súťaží, 
resp. z rovnakej súťaže. 
MFK – ŠK Žitavany (7. liga ObFZ Nitra) 2:2 (1:0) – góly: Pecho, Janšík
TJ Sokol Tekovská Breznica – MFK 0:3 (0:1) – góly: Žarnovičan, Bielik, 
Pecho 
OFK Hliník nad Hronom (6. liga skupina C) - MFK 3:3 (0:3) – góly: Pecho 2, 
Janšík
TJ Družstevník Nedožery Brezany (7. liga ObFZ PD) – MFK 1:3 (1:0) – góly: 
Škvarka 2, Pecho

Káder pre jesennú časť 7. MIRAGE ligy ObFZ Žiar nad Hronom:
Brankári: Anton Baláž, Marko Graus
Obrancovia + záloha: Jakub Kocian, Patrik Pacalaj, Filip Holečka, Jozef 
Holečka, Pavol Sajko, Adrián Pánik, Samuel Horniak, Alex Zboran, Nicolas 
Božek, Patrik Zaťko, Samuel Škvarka, Matej Žarnovičan
Útočníci: Tomáš Bielik, Tomáš Janšík, Marek Pecho, Jaroslav Antal, 
Miroslav Tóth, Juraj Budinský

Horný rad zľava: Juraj Budinský, Patrik Zaťko, Adrián Pánik, Marek Pecho, 
Anton Baláž, Marko Graus, Tomáš Bielik, Patrik Pacalaj, Jaroslav Antal, 
Jakub Kocian
Dolný rad zľava: Tomáš Janšík, Nicolas Božek, Miroslav Tóth, Samuel 
Horniak, Alex Zboran, Samuel Škvarka, Matej Žarnovičan, Filip Holečka, 
Jozef Holečka
Na fotke chýba Pavol Sajko.

Veríme, že aj vo vyššej súťaži sa nášmu družstvu dospelých zápasy 
vydaria a potešia svojou hrou všetkých priaznivcov nášho futbalového 
klubu, ako aj seba samých.

Podrobné informácie o činnosti a výsledkoch našich družstiev sú 
pravidelne zverejňované na webovej a facebookovej  stránke MFK  – www.
mfknovabana.sk. 

za výkonný výbor Ing. Milan Baranec, štatutár MFK

Z prvého zápasu 7. MIRAGE ligy s OŠK 
Hodruša Hámre odohraného 13.8.2023
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inzercia č. 1
Príspevok neprešiel jazykovou korektúrou.
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Michal Cibulka
Remeslá v histórii Novej Bane mali a majú

svoje významné miesto. Mnohé z nich 
dosiahli aj medzinárodné úspechy. Ako potomok 
kožušníckeho remesla som sa pri jeho skúmaní 
dostala až k cechu garbiarskemu, v ktorom veľkú 
úlohu zohrala rodina Cibulkových. 

Michal Cibulka, ktorý bol rodák z Pukanca, sa 
presťahoval do Novej Bane v roku 1850. 11.
septembra si pripomenieme 200 rokov od jeho 

narodenia. V Novej Bani na ulici Kollárová si Michal Cibulka kúpil  dom od 
Kataríny Trgovej, ktorý prestaval na pomerne veľkú stavbu - garbiarsku 
manufaktúru. Na veľkých povalách tohto domu sa sušili kože, voda sa brala   
z blízkeho mlynského náhonu (pri dnešnej autobusovej zastávke Suchý mlyn). 

V úradných dokumentoch sa písalo jeho priezvisko podľa maďarskej 
gramatiky so začiatočným Cz, ale v rodinnej korešpondencii sa uprednostňovalo 
písanie C. 

Z Pukanca do Novej Bane sa prisťahovala aj rodina Ollíková. Michal Cibulka 
sa  dňa 29.1.1852 oženil so Zuzanou Ollíkovou, ktorej otec Michal Ollík bol 
pivovarníckym majstrom.  Mali spolu  12 detí, z toho šesť detí zomrelo. 
Potomkovia ich štyroch synov a dvoch dcér žijú nielen na Slovensku, ale aj  
v Maďarsku a v USA.

Garbiarska manufaktúra Michala Cibulku zamestnávala okolo 20 ľudí. 
Známy bol jeho recept na výrobu farieb. Garbiareň – „farbička“ mala ročnú 
výrobnú kapacitu okolo 4000 hovädzích koží, ktoré sa dodávali do viacerých 
miest monarchie. 

Michal Cibulka prispieval  svojimi odbornými článkami aj do Obzoru, čo bolo 
v 19.storočí významné slovenské periodikum zamerané na hospodárstvo, 
remeslo a domáci život. Noviny vychádzali trikrát do mesiaca v Skalici  
a v Martine a vydával ich prvý slovenský profesionálny novinár, evanjelický 
farár  Daniel Gabriel Lichard zo Slovenskej Ľupče.

Rok pred smrťou Michala Cibulku 2.5. 1885 sa konala v Budapešti  pod 
patronátom následníka trónu Rudolfa a v prítomnosti cisára Františka Jozefa  
Všeobecná krajinská výstava, ktorej sa zúčastnil aj Michal Cibulka. Bol  jedným 
z 300 najlepších vystavovateľov, ktorí boli ocenení medailou. Na lícnej strane 
medaily je text písaný v maďarčine „Všeobecná krajinská výstava v Budapešti“ 
a na druhej strane: „Michalovi Cibulkovi Nová Baňa – Za zásluhy.“ 

Právom mu táto medaila patrila, pretože svojimi podnikateľskými aktivitami 
sa zaslúžil o pozdvihnutie mesta a vychoval mnoho svojich následníkov.

Po smrti Michala Cibulku 9.10.1886 pokračovateľom v garbiarstve bol jeho 
syn Adolf, ktorý si založil menšiu továreň na výrobu remeňov. Predával kvalitný 
remenársky tovar a obuvnícke potreby. Odkúpením mestského mlyna na 
Kollárovej ulici v roku 1908 ho prebudoval na prvú elektráreň v meste, ktorá 
dodávala jednosmerný prúd na svietenie domácností a ulíc až do roku 1928. 

Príchodom Baťovej lacnej priemyselnej výroby sa zastavila v roku 1925 aj 

výroba v garbiarni  
a Adolf musel riešiť, 
ako bude podnikať 
ďalej. Založil so 
svojím synom 
Aurelom  prvú konce-
sovanú autopre-
vádzku aj s licenciou 
taxislužby. 

Z garbiarne sa stala garáž  
a autoopravovňa pre tzv. autodrožky, 
taxíky, autobusy, ktoré Novobančania 
nazývali „Strieborný šíp“ a „Strieborná 
strela“. Tiež  prepravovali náklady 
vlastným nákladným autom. 

Ako architekt sa presadil syn Michala 
Cibulku Rudolf, ktorý sa  usadil v roku 
1901 v Leviciach a postavil alebo 
rekonštruoval desiatky stavieb 
rozličného druhu. Na svoju dobu 
používal neobvyklé, pokrokové 
technológie. Navrhol projekt postavenia 
budovy mestského úradu v Novej Bani, 
tento projekt sa však v jeho duchu 
nezrealizoval. Budova mestského 
úradu bola postavená až za „richtárčenia“ jeho synovca Aurela Cibulku.

Aurel Cibulka, vnuk Michala Cibulku a synovec Rudolfa Cibulku, si po 
desaťročnej známosti vzal za manželku dcéru známeho maliara, národovca 
Karola Dodeka. Aurel sa narodil 13.5.1900 v Novej Bani, bol mešťanostom  
a  vlastnil obchod s koženou galantériou. Obchod po roku 1948 bol zoštátnený 
a stali sa z neho remeselnícke potreby. Tu mohol dočasne pracovať. Neskôr sa 
stal vedúcim predajne Zelovoc až do svojho odchodu na dôchodok v roku 
1966. Zomrel pred 50 rokmi. Dodnes žijú ešte pamätníci, ktorí si spomínajú na  
tento obchod a pána vedúceho so širokým remeňom okolo pása.

Keď sa prejdete alebo navštívite sídlisko Pod Sekvojou, padne vám hneď do 
očí známa, vyše storočná sekvoja a pod ňou bývalý evanjelický cintorín. Na 
cintoríne nájdete hrob Michala Cibulku spolu s manželkou, syna Adolfa  
s manželkou Annou. O záchranu  tohto cintorína pred plánovanou asanáciou  
v 70. rokoch minulého storočia sa zaslúžila Anna Taslerová, rodená Cibulková 
(1906-1990), vnučka Michala Cibulku. 

Spomeňte si, prosím, že tu žili aj takéto osobnosti, ktoré obohatili naše dejiny 
o nezanedbateľný úsek života v Novej Bani.

Mgr. Katarína Rumanková
Foto: Archív Pohronského múzea Nová Baňa

Evanjelický cintorín, Pod
Sekvojou, Nová Baňa, rok 2023
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BIELA PASTELKA 2023

Biela pastelka 2023 aj v našich uliciach
22. septembra 2023 budú v uliciach Banskej

Bystrice dobrovoľníci verejnej zbierky Biela 
pastelka. Ich cieľom bude informovať  
o živote so zrakovým postihnutím, poslaní
Únie nevidiacich a slabozrakých Slovenska
a význame malej-veľkej pastelky v životoch
nevidiacich a slabozrakých.

Do ulíc miest a obcí Banskobystrického kraja 
vyjdú dobrovoľníci s bielo-modrými 
pokladničkami oblečení v bielych tričkách  
s typickým logom verejnej zbierky Biela pastelka. 
Ak má niekto pochybnosti, či zbierkujú skutoční 
dobrovoľníci, môžu daný tím „legitimovať“. „Majú 
pri sebe registráciu zbierky vydanú Ministerstvom 
vnútra SR, ale aj poverenie, kde sú uvedené ich 
mená i s dátumom narodenia. Vydáva ho naša 
organizácia a podpisuje predseda Ján 
Podolinský. Je to akýsi občiansky preukaz 
každého tímu. Dobrovoľníci sú poučení, že sa 
ním môžu v prípade potreby preukázať  
a verejnosť si ich preveriť,“ hovorí Dagmar 

Filadelfiová, vedúca Krajského strediska ÚNSS 
v Banskej Bystrici. 

Pokiaľ sa chcete do zbierky zapojiť, 
dobrovoľníkov iste stretnete aj v meste 
Nová Baňa, ale aj v obci Brehy či  
v blízkej obci Tekovská Breznica. 

„Aj vďaka Bielej pastelke môžeme ročne 
pomôcť vyše štyrom stovkám nevidiacich  
a slabozrakých klientov Banskobystrického 
kraja. Mnohých učíme nanovo sa orientovať vo 
svojej domácnosti, používať mobilné telefóny či 
počítače s hlasovým výstupom alebo 
zväčšovacím programom, učíme ich tiež nácvik 
chôdze s bielou palicou i Braillovo písmo. Všetky 
naše odborné činnosti smerujú k jedinému – ku 
klientovi, ktorý je samostatný, dokáže vykonávať 
mnohé z aktivít aj bez kontroly zraku alebo  
s jeho zvyškami. Jednoducho, snažíme sa, aby 
opäť vzal svoje životné opraty do rúk,“ vysvetľuje 
Dagmar Filadelfiová. 

Pastelkové zázraky... 
V prípade, že máte zrakový problém, neváhajte 

sa obrátiť na tunajšie krajské stredisko. Niekedy 
pomôže vhodná lupa, úprava prostredia či 
správne zvolené kompenzačné pomôcky. 
„Inokedy to môže byť aj potreba zdieľania toho, 
čo človeka trápi, nájdenie pochopenia. Klienti ho 
získajú nielen u nás, ale aj v našich základných 
organizáciách, ktoré pripravujú množstvo 
zaujímavých aktivít pre ľudí so zrakovým 
postihnutím. Nikoho nenechajú trápiť sa  
a tápať,“ radí D. Filadelfiová. Verte nám, svet je 
možné opäť vidieť inak, aj keď sa na chvíľu 
stratí... „Veľmi rada si spomínam na klientku, 
ktorá mala problém s čítaním. Našli sme jej 
vhodnú lupu, naučila sa ju používať a povedala 
mi: „Po dvoch rokoch opäť vidím, dokážem si 
prečítať knihu, to je zázrak!“ A tých môžeme 
vďaka Bielej pastelke robiť neúrekom. 

Biela pastelka pomáha: 
• pri nácviku samostatnej chôdze s bielou palicou
• pri výučbe čítania a písania Braillovho písma
• kurzami práce s kompenzačnými, optickými
a technicky náročnými pomôckami
• aktivitami zameranými na obhajobu práv ľudí
so zrakovým postihnutím
• podporu aktivizovania ľudí nevidiacich
a slabozrakých prostredníctvom kultúrnych,
športových či voľnočasových podujatí
• pri nácviku sebaobslužných činností – varenie,
pranie, žehlenie, upratovanie
• špecializovaným sociálnym poradenstvom –
poradenstvo pri získavaní príspevkov,
poradenstvo v zamestnávaní, pri vyrovnávaní sa
s postihnutím a pod.

Verejná zbierka Biela pastelka patrí medzi 
desať najväčších a zároveň najdôveryhodnejších 
zbierok na Slovensku. Jej história sa začala 
písať v roku 2002 a pôvodný organizačný tím ju 
pripravil už za dva mesiace. Ambasádormi 
zbierky sú aj tohto roku moderátorka Adela 
Vinczeová, komik a influencer Fero Joke a herec 
SND Robo Roth, ktorý je zároveň „hlasom“ 
zbierky. 

Nevidiacich a slabozrakých možno 
podporiť: 
• 22. 9. 2023 v uliciach miest a obcí po celom
Slovensku
• zaslaním SMS v hodnote 2 € na číslo 820 vo
všetkých sieťach
• príspevkom na účet SK23 1111 0000 0014
3025 8006
• príspevkom do stacionárnych pokladničiek
umiestnených vo vybraných organizáciách
a inštitúciách
• alebo online darom prostredníctvom www.
bielapastelka.sk
• prostredníctvom bezhotovostných platieb
kartou, hodinkami i mobilom

V prípade ďalších otázok, materiálov  
a informácií, prosím, kontaktujte: 

• Eliška Fričovská, PR manažérka ÚNSS
fricovska@unss.sk, 0911 496 629

Ďakujeme, že aj vďaka vašej podpore môže 
Biela pastelka písať krajší príbeh v životoch ľudí 
nevidiacich a slabozrakých.

Eliška Fričovská
PR manažérka ÚNSS




